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A d u n ă r i l e  g e n e r a l e  a l e  s a l a -
formă s u p e r i o a r ă  d e  

c o n d u c e r e  c o l e c t i v ă
Acum, 3upă încheierea b ilan ţu ri

lor economico-fimianciare pe prim ul 
semestru, în în treprinderile indus
triale, de transporturi, construcţii, 
com erţ în institutele de cercetări 
şl proiectări, se vor desfăşura adu
nările generale a le  salariaţilor, oare 
vor analiza m ersul îndeplinirii p la
nului, a l angajam entelor şi al p re
vederilor d in  contractul colectiv pe 
anu l în  curs, m ăsurile necesare pen
tru  îndeplinirea exem plară a sarci
n ilor pe sem estrul u rm ător şi, to t
odată, prevederile planului pe 1972, 
stabilindu-se m ăsurile pentru  p re
gătirea condiţiilor de realizare a 
acestora.

A dunările generale ale salariaţilor 
s-au afirmat ca o formă directă de par
ticipare a oamenilor muncii la condu
cerea ş i organizarea întregii ac ti

vităţi economice. Este o expresie a 
dezvoltării şi adîneimii continue a 
dem ocraţiei socialiste, o form ă su
perioară de conducere colectivă, a- 
dunarea generală a salariaţilor fiind 
de fapt forul m uncitoresc suprem 
de conducere a  întreprinderilor.

In adunările generale, salariaţii, 
în  dubla lor calitate de proprietari 
a i m ijloacelor de producţie şi de 
producători, sín t chemaţi să dezbată 
cu m ultă răspundere modul în care 
sínt, îndeplinite sarcinile de plan, 
cum au fost duse Ia îndeplinire ho- 
tărîrile adunărilor precedente, cum 
comitetele de direcţie au rezolvat 
problem ele ce le-au fost încredin
ţa te  pentru gospodărirea judicioasă, 
a patrim oniului întreprinderilor, 
pen tru  asigurarea condiţiilor de 
m uncă şi viaţă ale salariaţilor. Cu
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Cm ing, I. I\icu( despre

Avantajele u tilizării p repara te lo r 
conservate  prin frig

Cu două zile în urmă, a avut loc 
t> consfătuire de lucru, organizată 
de întreprinderea de industrie a 
cărnii Sibiu, la indicaţia organului 
judeţean de partid, privind proble
matica actuală a alimentaţiei cu 
preparate, semipreparate culinare, 
legume şi fructe conservate prin 
frig. b a  consfătuire au participat 
tovarăşul Richard Winter, prim-se- 
cretar al Comitetului judeţean de 
partid, tovarăşii Vasile Bărbuleţ şi 
loan Prică, secretari ai Comitetu
lui judeţean de partid, reprezen
tanţi ai Consiliului popular jude
ţean, Comitetului municipal de 
partid şi ai Consiliului popular 
municipal, directori de întreprin
deri comerciale, şefi de cantine şi 
eantine-restaurant, responsabili de 
cabane.

Consfătuirea a urmărit să de
monstreze, pe viu, avantajele teh- 
moo-economice ale utilizării aces
tor preparate, în special pentru 
consumurile colective. In legătură 
cu producerea preparatelor conser
vate prin frig, cu avantajele ce 
decurg din producerea industrială 
şi utilizarea lor în consum-ul popu
laţiei am avut o discuţie cu ing. 
loan Nicuţ, directorul Antrepozitu
lui frigorific Sibiu.

*— Vă rog să ne prezentaţi consi
derentele în baza cărora aţi în
ceput fabricarea acestor preparate 
conservate prin frig.

— Atît pe plan mondial, cît şi 
în ţa ra  noastră, a început să se 
extindă producerea pe scară in
dustrială a anumitor preparate, se- 
mâpreparate culinare, legume şi 
fructe conservate prin frig. Acest 
lucru se explică prin avantajele 
ce decurg din această activitate şi 
anume î punerea la dispoziţia con
sumatorilor a  unor produse cu va
loare nutritivă ridicată, prezentate 
într- 0  formă atrăgătoare, igienică? 
înlăturarea muncii brute şi uneori 
»«igienice de la prelucrarea aces
tora? reducerea timpului necesar 
pregătirii mîneărurilor la unităţile 
de alimentaţie publică (restaurante, 
bufete expres, cantine etc.) şi a- 
easă? simplitatea şi rapiditatea fo
losirii.

Bineînţeles s-ar putea prezenta 
încă multe alte avantaje. în  prelu
crarea acestor produse pe scară 
industrială creşte foarte m ult pro

ductivitatea. De exemplu, la o 
cantină sínt necesare 31 om-ore de 
muncă pentru curăţarea a 100 kg 
fasole. La noi acest timp se re
duce la 10 ore. De asemenea, pot 
fi aprovizionate cantinele, popu
laţia in tot timpul anului cu pro
duse a căror producţie este sezo
nieră, fără să se piardă nimic din 
calităţile iniţiale ale produsului.

— Ce produse s-au realizat pînă 
în prezent în unitatea dumnea
voastră?

— Ne-am străduit să valorificăm 
posibilităţile existente şi am reuşit 
să producem industrial 5 sorti
mente de mîncăruri conservate 
prin frig, 4 sortimente de legume, 
4 sortimente de fructe. Amintesc 
cîteva: sarmale în foi de varză, 
chiftele, tocăniţă de măruntaie, to
cană sîrbească, fasole verde, mor
covi în cuburi şi rondele, amestec 
de legume şi altele. Pot fi prezen
tate în pungi de cîte 4 porţii, sau 
pentru consumurile colective în 
cantităţi mult mai mari.

— Prezentaţi-ne cîteva din mă
surile ce intenţionaţi să Ie luaţi 
pentru extinderea acestei activităţi.

— Sínt foarte fericit să constat 
că în această privinţă am primit 
tot sprijinul Comitetului judeţean 
de partid. Spaţiul frigorific exis
tent ne permite să sporim mult 
această activitate. Pentru viitor ne 
propunem să extindem activitatea 
la fructe şi legume la 2 500 tone 
anual, totodată orientîndu-ne şi 
spre prelucrarea de preparate şi 
semipreparate culinare conservate 
prin frig în tot timpul anului.

Vreau să aminteso că avem o 
Hotare corespunzătoare în acest- 
sens, eu maşini pentru sortare, 
curăţire, tocare, dozare, cît şi o 
linie tehnologică de congelare ul
trarapidă — ultima noutate în do
meniul industriei frigului.

Sper că în urma consfătuirii de 
care , aţi amintit, cît şi prim măsu
rile ce se vor lua pentru popu
larizarea avantajelor de care vor
beam, să se introducă cît mai cu- 
rînd în consumurile colective, cît 
şi la populaţie produsele noastre. 
De asemnea,, sper ca ele să fie 
apreciate de consumatori.

Discuţie consemnată de 
I. CREŢU

un îna lt sp irit de exigenţă, în  mod 
critic şi autocritic, participanţii la 
adunările generale vor trebui, să 
analizeze activitatea din prim ul se
m estru, să sublinieze neajunsurile 
ce s-au m anifestat în activitatea 
secţiilor, sectoarelor, întreprinderii 
şi chiar a  centralelor, cauzele lor, 
analizînd totodată modul în care 
com itetele de direcţie, consiliile de 
adm inistraţie s-au preocupat pen
tru  asigurarea condiţiilor materiale, 
tehnice, organizatorice şi sociale ne
cesare desfăşurării ritm ice a pro
cesului de producţie.

In acest sens sa laria ţii trebuie să 
fie inform aţi asupra situaţiei econo- 
m ico-f m anciare a întreprinderii, să 
cunoască bine problem ele care îşi 
aşteap tă soluţionarea, ca şi sarcinile 
de perspectivă ale unităţii în care 
lucrează. De aceea dările de seamă 
vor trebui să exam ineze în  profun
zime activitatea economică desfăşu
ra tă , să releve succesele dobîndite, 
c ît şi neajunsurile manifestate, ‘eu 
indicarea cauzelor şi m ăsurilor ce 
trebuie luate pentru în lă turarea lor, 
să supună dezbaterii sarcinile vii
toare. Numai astfel se va putea asi
gura o cît mai m are participare la 
dezbateri, se va putea stim ula un 
fructuos schimb de păreri care să 
se soldeze cu form ularea unor pro
puneri m enite să ducă la  rezolvarea 
problem elor producţiei, la  ridicarea 
nivelului calitativ  al activităţii 
economice.

Cu alte cuvinte, adunările gene
ra le  ale salariaţilor vor avea un 
[pronunţat caracter de lucru, exer- 
citîndu-se astfel controlul efectiv
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sul şi depozitatul
Asigurarea necesarului de furaje 

pentru perioada de stabulatie trebuie 
să preocupe în cel mai înalt grad 
factorii de răspundere din toate uni
tăţile agricole ale judeţului. De fe
lul cum se acţionează acum, de mă
surile pe care le iau consiliile de 
conducere pentru a-şi asigura canti
tăţi cît mai mari de fînuri şi de su
culente depind, în ultimă instanţă, 
cantitatea şi calitatea raţiilor ce se 
vor administra animalelor şi, impli
cit, realizarea producţiilor anima
liere.

în acest an culturile furajere s-au 
dezvoltat bine, oferind o producţie 
corespunzătoare. Există deci posibili
tăţi suficiente de echilibrare a ba
lanţei furajere la toate sortimentele. 
Problema care se pune însă cu acui
tate în momentul de faţă este ca a- 
ceastă recoltă bogată de nutreţuri 
să fie adunată, transportată şi depo
zitată In cele mai bune condiţiuni. 
Se poate remarca faptul că acolo 
unde conducerile unităţilor au core
lat strîngerea furajelor cu celelalte 
lucrări de sezon, membrii coopera
tori au reuşit să adune de pe fîne- 
ţele naturale integral sau în cea mai 
mere parte producţia. Conform date
lor centralizate la Direcţia generală 
judeţeană a agriculturii, pînă la data 
de 19 iulie a.c., în cooperativele a- 
gricole de producţie din Şaroşu pe 
Tîrnave, Şura Mică, Bogatu Român, 
Cristian, Ghijasa de Sus, Miercurea

Sibiului, Mediaş, Apoldu de Sus şi 
Broşteni practic s-a încheiat recol
tatul finefelor naturale. Şi în alte 
unităţi, ca urmare a măsurilor luate 
pentru mobilizarea forţelor şi mij
loacelor existente la strînsul furaje
lor, recoltatul fînurilor este pe ter
minate. Astfel, la cooperativa agri
colă din Alţîna s-au cosit ierburile 
de pe 672 ha faţă de sarcina plani
ficată de 747 ha. De menţionat că 
în cea mai mare parte fînul rezultat 
a fost transportat şi depozitat în par
cul de furaje. Asemănător se pre
zintă situaţia şi la  cooperativa agri
colă din Avrig. Şi aici, marti, se 
aflau recoltate fînetele naturale de 
pe 700 ha, la  Merghindeal de pe 
230 ha, Moşna — 40Ó ha, Porumbacu 
de Sus — 300 ha, Săcel — 230 ha, 
Stejerişul — 22 0  ha.

Cu toate acestea, pe ansamblu, 
stadiul recoltării tinetelor naturale 
este nesatisfăcător: pînă la data a- 
mintită ierburile au fost cosite de 
pe numai 20 619 ha, adică de pe 55 
ia sută din suprafeţele existente în 
cooperativele agricole de producţie. 
Şi aceasta pentru că unii conducă
tori de unităţi mai aşteaptă să crească 
iarba. Or, vegetaţia ierburilor este 
şi aşa destul de avansată îneît orice 
zi de întîrziere duce la  deprecierea 
calităţii furajelor. Dar în unele uni
tăţi, după cum am văzut, acest ele
ment este total neglijat. Un exemplu 
în  acest sens îl constituie coopera
tiva agricolă de producţie din Pre- 
saca, unde au fost cosite fînurile na-, 
turale doar de p e . . .  10 ha din
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In municipiul Sibiu

Care e stadiul con
s truc ţiilo r şcolare?

tn  această perioadă, a vacanţei de 
vară pentru elevi, în toate unităţile 
noastre şcolare se desfăşoară o in
tensă activitate de pregătire a bazei 
materiale, în vederea noului an şco
lar, înţelegînd prin aceasta efectua
rea lucrărilor de reparaţii curente la 
clădiri şl mobilier, aprovizionarea 
şcolilor cu diferite materiale didac
tice, amenajarea unor noi labora
toare, ateliere pentru activităţile 
practice şi alte lucrări necesare pro
cesului de învăţămint.

Ne vom referi, în cele ce urmează, 
la  obiectivele şcolare în construcţie, 
la  s ta d iu l'lo r  actual precum şi la 
ceea ce trebuie făcut pentru a fi 
terminate la timp, aşa cum sună an
gajamentele. în acest an, se con
struiesc însemnate spaţii şcolare şi 
de cazare în internarte, pentru elevii 
şcolilor de toate gradele din muni
cipiul Sibiu. în cartierul Hipodrom 
se află în stadiu avansat de execuţie 
şcoala cu 24 săli de d asă  pentru în- 
vătămîntul de cultură generală. Dis
cuţia pe care am avut-o, zilele tre 
cute, cu inginerul Ion Marchianu, cu 
maiştri şi muncitorii de pe şantierul 
acestui obiectiv, precum şi constata
rea la faţa locului a unei preocupări 
susţinute pentru executarea în bune 
condiţiuni şi la timp a lucrărilor ne 
face să apreciem eforturile construc
torilor şi interesul pentru ca cei ce 
se vor muta, în această vară, în 
apartamentele din blocurile vecine, 
să găsească şi o şcoală tot atît de 
frumoasă. Este adevărat că mai sínt 
multe greutăţi de învins. Aşa, spre 
exemplu, Combinatul de la Blaj a 
trimis pentru această şcoală două 
tipuri de binale, fapt ce se cere re
mediat, şi pentru care s-au luat mă
surile necesare. Credem că şi Inspec
toratul şcolar judeţean, precum şi 
tovarăşii de la Direcţia tehnică a 
Consiliului popular municipal trebuie 
să urmărească îndeaproape ritmul şi 
calitatea lucrărilor pentru asigurarea 
punerii în funcţiune la timp a aces
tui obiectiv.

Tot în cartierul Hipodrom se află 
în construcţie o nouă grădiniţă, dar 
care cu greu prinde contur. Lucră
rile sínt rămase în urmă. Abia acum 
se profilează primele cofraje pentru 
parter. Considerăm că atît construc

torul cît şl beneficiarul trebuie să 
depună eforturi spre a găsi soluţii 
pentru accelerarea ritmului de lucru 
(pe şantierul grădiniţei lucrau doar 
doi muncitori). Avem în vedere fap
tu l că, începînd cti noul an şcolar, 
spaţiul din cadrul Şcolii generale 
nr. 21 deţinut în prezent de grădi
niţă este absolut necesar şcolii.

La Liceul „Octavian Goga", con
structorii finisează interioarele la 
tronsonul prevăzut pentru ultima 
etapă (4 săli de clasă), însă .ritmul 
lucrărilor se desfăşoară lent atît la 
instalaţii cît şi la temelii. Se impune 
luarea tuturor măsurilor pentru ter
minarea completă' a lucrărilor de la 
acest obiectiv pînă la 30 august a. c. 
pentru a crea posibilitatea degajării 
curţii interioare şi amenajării ei, 
fiind absolut necesară celor peste 
2 500 elevi ai liceului şi ai Şcolii 
generale nr. 15.

Termenul de dare în folosinţă se 
apropie şi pentru internatul Grupului 
şcolar al M.A.I.A.S.A., cît şi pentru 
internatul, atelierele şi corpul B al 
clădirii Liceului energetic. Lucrările 
pe aceste şantiere se desfăşoară în 
ritm  susţinut şi constructorii sínt ho- 
tărîţi să-şi respecte întrutotul anga
jamentele.

Considerăm însă că revine o sar
cină importantă şi conducerilor aces
tor unităţi şcolare pentru dotarea cu 
mobilier şi echipament tehnic a noi
lor spaţii, în vederea utilizării lor, 
în cele mai bune condiţii, în noul an 
şcolar. /

Organizaţiile de partid să anali
zeze "stadiul lucrărilor de construcţii 
şi, împreună cu conducătorii şcoli
lor, să asigure realizarea la timp a 
tuturor sarcinilor de pregătire şi des
chidere în condiţii bune a noului an 
şcolar.

Atît întreprinderea judeţeană de 
construcţii cit şi I.R.C. Sibiu vor tre 
bui să ia măsuri pentru term inarea 
lucrărilor de [tencuieli şi finisări ex
terioare la toate obiectivele şcolare 
intrate în funcţiune în anul î 970 
(Internatul Şcolii pedagogice, clădi
rile Liceului energetic, Liceul M.I.A., 
Şcoala nr. 21).

Prof. D. GÂNDILA 
activist al Comitetului municipal 

de partid Sibiu

, Alegerea delegaţilor 
pentru Conferinfa Uniunii 
sindicatelor din poligrafie, 

presă şi
Tradueînd în viaţă hotăririle Con

gresului U.G.S.R., marţi după-amiază, 
a avut loc conferinţa sindicatului de 
la întreprinderea poligrafică Sibiu 
pentru desemnarea şi alegerea dele
gaţilor care vor participa la conferinţa 
de constituire a Uniunii sindicatelor, 
din poligrafie, presă şi edituri.

Au luat parte delegaţi ai grupelor 
sindicale din cadrul Întreprinderii po
ligrafice, activişti de partid şi ai Con
siliului municipal Sibiu al sindica
telor.

Tovarăşul Nicolae Simtion, pre
şedintele comitetului sindicatului în
treprinderii poligráfice Sibiu, a pre
zentat cu acest prilej o informare cu 
privire la activitatea comitetului sin
dicatului în lumina sarcinilor trasate 
de Consiliul U.G.S.R. S-au făcut apoi 
propuneri pentru constituirea comi
siei de lucru pentru desemnarea can
didaţilor delegaţilor la conferinţa sin
dicatului pe ramură. După votul ex
primat de participanţi s-a dat citire 
proiectului de statut al organizaţiei 
sindicale a întreprinderii poligrafice.

In continuare a fost prezentat un 
plan de măsuri cu privire la aplica
rea în viaţă a propunerilor privind 
îmbunătăţirea activităţii politico-ideo- ' 
logice şi cultural-educative de edu
care marxist-leninistă a salariaţilor 
din în treprinderea, poligrafică, în lu
mina propunerilor de măsuri şi a 
Expunerii secretarului general al 
P.C.R., tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

Pe marginea materialelor prezentate 
au luat cuvîntul Siegfried Peşec, îosif 
Söos, Gerhard Rausch, Nicolae Sta- 
ricu, Aurica Roată, Vasile Brezaie,

Dumitru Mărgineanu, Constantia 
Petcu, Petru Mureşan, Cornel Vinar* 
sah. Tovarăşul Nicolae Ghişoiu, mem
bru al Biroului Comitetului' municipal 
Sibiu al P.C.R. s-a referit în cuvîntul 
său Ia unele lipsuri care s-au mani
festat în activitatea comitetului sindi
catului poligrafie, recomandînd mă
suri menite să îmbunătăţească activi
tatea cultural-educativă din această 
unitate.

Au fost aleşi apoi prin vot secret 
un număr de opt delegaţi la Confe
rinţa Uniunii sindicatelor din poligra
fie, presă şi edituri. A fost aprobat, 
de asemenea, statutul propriu.

Tovarăşul Dorel Florian, membru al 
Biroului Executiv al'Comitetului muni
cipal Sibiu al sindicatelor a remarcat 
în concluzia dezbaterilor, sarcinile 
deosebit de importante ce revin co
lectivului cunoscutei întreprinderi 
poligrafice sibiesie, adeziunea unani
mă a tuturor oamenilor muncii faţa 
de propunerile secretarului general 
al partidului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, pentru îmbunătăţirea acti
vităţii politico-ideologice şi de edu
care marxist-leninistă a întregului 
nostru popor.

In încheierea lucrărilor conferinţei, 
participanţii au adoptat textul unei 
telegrame adresate Comitetului Cen
tral al P.C.R., tovarăşului îţfcolae 
Ceauşescu, prin care sínt exprimate 
sentimentele de totală satisfacţie şi 
adeziune faţă de măsurile adoptate 
de Comitetul; Executiv al C £ . al 
P.C.R. pentru îmbunătăţirea activi
tăţii politico-ideologice şi 'cultural- 
educative a membrilor de partid, a 
tuturor oamenilor muncii.

Construcţiile moderne industriale ale municipiului Media?» uzina .Emailul roşu' /

Constatări de... duminică

F®ta» FRED NESS

O împrejurare a favorizat întîl- 
nirea în aceeaşi maşină a inspec
torului şef al Inspectoratului mili
ţiei judeţene, loan Luca, a pre
şedintelui Tribunalului judeţean, 
Nicolae Saladé şi a semnatarului 
acestor rinduri.

Zi de duminică, 18 iulie . . .  Ma
şina ne duce pe Dn 1 (E 15), de la 
Sibiu la Păuca. La ora 7,30 — pri
ma oprire. In localitatea Săcel —• 
accident de circulaţie. Implicaţi? 
maşina C.A.P. Săcel, — bineînţeles 
înainte de toate şoferul — şi un 
stîlp din beton din reţeaua elec
trică. Scunda balustradă a podului 
— făcută praf, stîlpul din beton, 
frînt din temelie — susţinut aerian 
de firele electrice! Camionul in
trase în noaptea de sîmbătâ spre 
duminică, pe la orele 24,30, direct 
în şanţ. La ora 7,30, şoferul încă 
nu declarase accidentai! la miliţie. 
Să fie de vină alcoolul? Probabil. 
Altfel nu se explică de ce omul de 
la volan — scăpat intact — nu s-a 
prezentat imediat la miliţie. De 
fapt, ce căuta maşing C.A.P. Săcel 
pe şosea Ia ora 24,307 Nu cumva 
e vorba de vreun transport clan
destin? Cei în drept cercetează a- 
cum toate aceste „adevăruri“ care 
se ascund sub semnele de între
bare . . .

. . .  Ne continuăm drumul. La 
bariera dinspre Apoldu de Sus — 
o adevărată catastrofă rutieră: un 
autotren răsturnat literalmente cu 
roţile în sus. Imagine la fel de de
zagreabilă ca şi cealaltă. Conducă
torul auto a scăpat ca prin minu 
ne cu viaţă. E bandajat la cap -  
dar nu e rănit grav. Ne declară 
că nu-şi dă seama cum a reuşit 
Să sa salveze. Cum s-a întîmplat?

Dn 1 (E 15) este ş i . . .  traseu turistic 
Actele la control!
Regulile generale de comerţ n u . . .  circulă la Păuca?

„Veneam în pantă spre barieră — 
ne spâne omul cu bandaj. Am în
cercat frîna, dar frîna n-a prins. 
Bariera era închisă. - Pe dreapta 
staţiona un şir de autoturisme. Ac
cidentul era inevitabil. Am virat 
la stînga, am ieşit dia şosea şi am 
urcat pe un povîmiş. Cu o roată 
însă am nimerit în pantă şi de-o- 
dată maşina s-a răsturnat cu ro
ţile în sus“. Şoferul e năucit acum. 
Dar probabil că la fel de năucit, 
de indiferent, a fost şi atunci cînd 
s-a Urcat Ia volan fără să verifice 
sistemul de frînare. Autotrenul 
aparţine Autobazei Arad şi trans
porta materiale fragile, obiecte de 
valoare. O parte a materialelor e 
compromisă. . .

Inspectorul şef al miliţiei vor
beşte prin radio cu ofiţerul de cir
culaţie de serviciu şi-i ordbnă să 
ia măsuri ca în cel mai scurt timp 
să dispară „panoramele“ din Săcel 
şi de la barieră. . .

. . .  Pornim din nou la drum. La 
ieşirea din Miercurea spre Miercu- 
rea-Băi — un alt autotren răstur
nat In dreapta şoselei, în aceeaşi 
poziţie ca primul. Şoferul a scă
pat şi aici cu viaţă. Cum? Aproape 
; nexplicabil . . .  Dar accidentul s-a 
rodus vineri noaptea. Iar vehi

culul zace „la vedere“ . . .  Timp 
pierdut, bani, ş i . . .  „o fotografie“ 
tristă pe unul dintre cele mai cir

culate trasee turistice din ţară! Din 
nou prin radio: măsuri urgente 
pentru ridicarea vehiculului — e- 
pavă!

Ieşim din Dn 1 spre Păuca, peste 
Gunţa. La o cotitură oprim din 
nou în dreptul unei furgonete 
parcată p e . , .  mijlocul drumului. 
Actele la control! „Carnetul de şo
fer?“ Da, carnetul de şofer şi foaia 
de parcurs. Foaia de parcurs lip
seşte. Şoferul L Damian angajat al 
S.M.A. Păuca pretextează. . .  II a- 
jută şi economistul şef, M. Hen
ning. „Să vedeţi, ne grăbeam, că 
trebuia s ă . . . ,  că nu era nimeni, 
că . . . “. Ion Damian pare u n . . .  
neglijent. Iar de la neglijenţă la 
neregulă nu-i decit un pas. Actele 
arată ca vai de lume, buletinul de 
identitate e făcut ferfeniţă. Va fi 
amendat!

în  satul Presaca, aparţinător de 
comuna Păuca, am efectuat un 
control ad-hoc la bufetul „Carpaţi“. 
In tra rea . . .  prin curtea géstionaru- 
lui-mandatar Maftei Mitea. Uşa din 
stradă stă permanent închisă. De 
ce? „Pentru că — zice nevasta 
responsabilului — nu putem sta tot 
timpul în prăvălie; nu totdeauna 
avem die-ţi". Cum, niri în timpul 
orelor de program nu puteţi sta 
după tejghea? „Noi am închis uşa 
de la stradă şi cine vrea să cum
pere intră prin curte“ . . .  Dar, cu

măcelăria clandestină din dosul 
magazinului ce e? „Păi mai vin 
oamenii să le taie bărbatu-meu 
cite-o oaie" . . .  Aşa, fără acte, 
fără autorizaţiei!?) , . .  Dar In bu
fet de ce nu afişaţi preţurile la 
băuturi? Cite napolitane vindeţi la 
leu? (Nevasta mandatarului e de 
părere că cinci, fiul mandatarului 
vinde numai p a tru ...) . Iată între
bări vizînd toate articolele din le
gile noastre socialiste — votate prin 
voinţa tuturor. Legea înseamnă re
gulă! O regulă cu putere de fier 
pentru toţi. Iar nerespectarea legii 
înseamnă neregulă, infracţiune. In 
comuna Păuca se pare însă ca re
gulile generale de comerţ nu . , .  
circulă la adevărata lor valoare. 
Aşa se face că la bufetul din re
şedinţa de comună, vînzătorul vin
de băutură prin dos, în afara pro
gramului, transformîndu-şi curtea 
proprie î n . . .  circiumă. Şi el mo
tivează . . .  încearcă să „legalizeze“ 
excepţia de la lege. Evident, nu 
ne convinge . . .  Nici şoferul loan 
Deju, care şi-a oprit autobuzul în 
mijlocul comunei, pe mijlocul dru
mului lăsînd motorul să meargă 
în lipsa lui, nu ne convinge. Şi 
legea îl pune pe el şi pe ceilalţi de 
mai sus să plătească am enzi. . .

Un alt aspect: edilii din Păuca 
au blocat literalmente drumul cu 
bîrne şi balast în dreptul unei clă
diri în construcţie. Preşedintele 
consiliului popular a promis că va 
lua măsuri urgente, degaji^d cir 
culaţia. Întrebăm din nou J >

(Continuare în pag. a Il-a) 
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Manifestări 
cu prilejul 
aniversării 

a 150 de ani de la 
naşterea lui 

Vasile Alecsandr

Adunările generale 
ale salariaţilor

í  In  sala de lectură a bibliotecii ?
Astra“ s-a organizat o amplă ex-^ 

^poziţie documentară privitoare la? 
I  viaţa şi activitatea lui Vasile \  
^ Alecsandri. In expoziţie sínt gru- ̂  
^ pate numeroase manuscrise şi fo-? 
? togralii din colecţia bibliotecii, a-^ 
^ testind intensele legături pe care?

3 ţ

Ä O
gziei“ şi din „Ovidiu“, de manuscri-^ 
^ sul baladei „Zilele babei“ se ailă? 
á  e x m is e  s c r i s o r i  a l e  noet.nT iiî r ă t r - o i

pcontemporane, în limbile română,? 
I  germană, maghiară. Un capitol^ 
P foarte interesant al expoziţiei m ar-1 
pcheazâ prezenţa scriitorului în re-p 
pvistele transilvănene „Foaia pentru p 
p minte, inimă şi literatură”, „Tran-?
P silvani a", „Luceafărul“ şi în calen- 1
î i — .-------- ?

(Urmare din pag. I)

de către m asa de salariaţi asupra 
activităţii comitetelor de direcţie. 
In  vederea adoptării unor m ăsuri 
care să asigure îndeplinirea exem 
p la ră  a sarcinilor pe sem estrul al 
Il-lea, a  angajam entelor asumate, 
adunările generale sínt chemate să 
mobilizeze rezervele existente. De 
asemenea, în urm a dezbaterii sa r
cinilor pe anul 1972 vor trebui a- 
doptate măsuri şj propuneri de îm 
bunătăţire a indicatorilor de plan, 
de creare a  unor condiţii care să 
asigure desfăşurarea, încă de la  în 
ceput, a unei activităţi ritmice, cu 
sarcini judicios repartizate pe luni 
şi trim estre.

In  ceea ce priveşte mobilizarea 
rezervelor interne, participanţii la 
dezbateri au  posibilitatea să abor
deze în discuţiile lor un domeniu 
larg de probleme. Atenţia va trebui 
îndreptată spre găsirea căilor, sta
bilirea m ăsurilor de reducere a 
cheltuielilor m ateriale de producţie 
p rin  optimizarea consumurilor spe
cifice de materii şi materiale, de 
combustibil şi energie, intensifica
rea folosirii deşeurilor şi a  înlocui
torilor de materiale deficitare, 
creşterea productivităţii muncii, 
perfecţionarea organizării producţiei 
şi a muncii, folosirea mai bună a 
tim pului de lucru, întărirea disci
plinei în muncă. De asemenea, nu 
trebuie scăpate din vedere proble
m ele privind ridicarea necontenită 
a rentabilităţii unităţilor, îm bună
tă ţirea  calităţii produselor, sporirea 
producţiei destinate exportului, in- 
sistîndu-se pe realizarea ritm ică a 
planului de livrări şi valorificarea 
superioară a  produselor pe piaţa 
externă, reducerea efortului valu tar 
al statului prin dim inuarea im por

turilor. A dunările generale ale sa
lariaţilo r vor trebui să găsească tu 
tu ro r problem elor enunţate soluţii 
concrete de realizare, să evidenţieze 
căile de m obilizare a  colectivelor de 
salariaţi pentru  valorificarea in te
grală a potenţialului productiv. 
Acestea vor trebui reflectate în m ă
surile ce se vor adopta pentru în 
deplinirea sarcinilor pe sem estrul 
a l II-lea a l acestui an, a angaja
m entelor suplim entare luate ca răs
puns la  Chemarea Frontului U nită
ţii  Socialiste, în m ăsurile şi propu
nerile ce se vor stabili pentru asi
gurarea condiţiilor îndeplinirii sar
cinilor de plan pe 1972.

P en tru  atingerea acestor dezide
ra te  colectivele de m uncă trebuie 
să se orienteze spre traducerea în. 
fap t a  sarcinilor rezultate din do
cum entele de partid  privind utili
zarea judicioasă a  capacităţilor de 
producţie. In  acest scop se va ac
ţiona ho tărît pentru generalizarea 
schim bului II şi extinderea schim
bului III, se va u rm ări scurtarea 
duratelor de atingere a param etri
lo r proiectaţi. Totodată, va trebui 
să se insiste asupra găsirii celor m ai 
bune soluţii de scurtare a  term ene
lor de punere în funcţiune a obiec
tivelor de investiţii planificate, iar 
în paralel să se rezolve problem a 
recru tării şi pregătirii cadrelor.

Este necesar să se analizeze posi
b ilităţile de extindere a  acţiunii de 
autoutilare. In acest domeniu m ulte 
din unităţile industriale ale jude
ţului nostru au o bună experienţă. 
De aceea ea trebuie valorificată în 
toate unită ţile  economice în aşa fel 
Incit, în acest mod, să se rezolve 
necesităţile de u tilaje  specifice, să 
fie adoptate, în concepţie şi execu
ţie, soluţii constructive şi tehnolo
gice cit mai adecvate scopului.

I  pendenţa“ a organizat marţi o  ̂
l i t e r a r ă  c o n s a c r a t ă  m e m o r ie i  K

^Gheorghe Constantin, bucurîndu-se 7
â'de prezenţa unui mare număr de^ 
!? tineri. Pentru sfîrşitul acestei săp-^ 
^tămlni biblioteca clubului anunţă J 
p organizarea unui medalion literar* 
pintitulat „Vasile Alecsandri — o? 
gexemplară conştiinţă a naţiunii? 
g române“. ?

á *

I °g mar< 
pHbră
p meatul aniversării a 150 de ani de? 
? la  naşterea marelui cărturar pa-?V i. !ni YTn-H A A 1 A/,- n -4 —. A —— /—î V

p tetizînd cinstirea pe care întregul 
p nostru popor o acordă bardului de ̂  
S ta Mirceşti. Vitrina mai cuprinde? 
j?un extras din Deşteptarea Romă-? 
ân iei, fotocopii după testamentul şip 
? după scrisori ale marelui cărturar, p 
pfotografii ale casei părinteşti şip 
pale familiei poetului, precum şi o-p 
pperele scriitorului apărute în ulti-? 
p mii ani. ?V. Kt

m m  K-

Vasele duplex produse ale uzinei „Emailul roşu“ Mediaş — o „noutate“ 
pe care gospodinele o vor întilni cit de curtnd în magazine
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Constatări de... duminică
(Urmare din pag. I)
nu s-a gîndit nimeni înainte, cind 
s-au „depozitat“ materialele în 
dram? E-n regulă? Nu, nu e de 
loc Ia regulă!

Ei bine, facem calea-ntoarsă. 
Lingă Miercurea-Băi autotrenul se 
află în aceeaşi poziţie (ora 14,30). 
Ni se comunică prin radio că cei 
de la Autobaza Sibiu nu au o e- 
chipă permanent constituită pentru 
intervenţii de natura aceasta. E 
stupid! Adică duminica, tocmai 
ctnd circulaţia pe E 15 atinge co
tele cele mai înalte de trafic nu 
există echipă, macara, to t ce tre-

membrii acestei echipe . „fantomă“ 
locuiesc in localităţi diferite şi nu 
se pot constitui. Mline . . .

O notă bună pentru Autobaza 
Arad. La bariera dinspre .Ápold, o 
echipă din Arad a sosit la locul 
accidentului! O concluzie: distanţa 
dintre organizarea Autobazei Sibiu 
şi a celei din Arad e la fel de 
mare (chiar mai mare!). Se pare 
— ce spunem! — e sigur că şi aici 
e vorba de aceeaşi nedorită NERE
GULA . . .

La sfîrşitul acestui drum — un
adevărat „traseu al neregulilor“, 
tovarăşul loan Luca, inspectorul 
şef al Inspectoratului miliţiei ju
deţene, ne-a declarat: „Evident,

aspectele de nerespectare a legii 
se soldează cu amenzi, după cum 
aţi văzut. Unele însă depăşesc un 
stadiu aşa-zis minor infracţional şi 
ajung la tribunal. Altele, însă, 
scapă de sub „ochii legii“, dar prin 
fenomenele şi consecinţele pe care 
le produc dăunează uneori grav 
bunului mers al vieţii, al produc
ţiei, soldîndu-se şi cu pagube ma
teriale considerabile. Este cazul 
lipsei de organizare de la Autobaza 
Sibiu, care lasă in şosea, zile la 
rînd, vehiculele accidentate. Or, 
după cum se ştie, „timpul costă 
bani“, iar aspectul traseului turis
tic este dezolant“.bu ie. . .  Se motivează puerilt

Cu o înaltă răspundere vor tre 
bui dezbătute in unităţile de con
strucţii, de proiectări m ăsurile ne
cesare pentru  intensificarea ritm u
lu i de construcţii, pentru recupera
rea răm înerilor în  urm ă, găsirea 
formelor celor m ai adecvate de coo
perare cu beneficiarii de investiţii, 
asigurarea docum entaţiei şi contrac
tarea utilajelor pentru lucrările 
viitoare, atacarea lucrărilo r pentru 
crearea fronturilor de lucru pe tâmp 
de iarnă. Este necesar ca în  dezba
te ri să fie prezentate, pentru  sta
bilirea m ăsurilor de generalizare, 
experienţele bune obţinute de an u 
m ite colective de m uncă In dome
n iu l construcţiilor.

Bineînţeles, sfera problem elor ce 
pot constitui obiectul dezbaterilor în 
adunările generale este m ult m ai 
mare. A bordarea lo r cu un  îna lt 
sp irit de exigenţă, de responsabili
tate, an trenarea celor m al buni 
muncitori, tehnicieni, ingineri, eco
nom işti la  găsirea soluţiilor, la  a- 
doptarea unor propuneri concrete 
de ridicare calitativă a  activităţii 
economice va contribui la  reuşita 
acestor dezbateri.

In acest sens adunările  generale 
vor trebui pregătite şi organizate în 
aşa fel îneît să se asigure partici
parea largă a  oam enilor muncii la  
conducerea activ ităţii în trep rinde
rilor, aceştia să-şi exercite pe de
p lin  drep turile  şi obligaţiile ce de
curg din acest principiu de larg 
democratism — conducerea colec
tivă. De organizarea şi desfăşura
rea  adunărilor generale a le  salaria
ţilo r vor răspunde nem ijlocit sin
dicatele, îm preună cu com itetele de 
direcţie, sub directa îndrum are a 
organizaţiilor de partid. Totodată, 
conducerile m inisterelor, consiliile 
de adm inistraţie ale centralelor vor 
sprijin i efectiv com itetele de direc
ţie  în buna desfăşurare a  adună
rilor generale, în soluţionarea ope
ra tivă  a  propunerilor ce se  fac cu 
ocazia dezbaterilor.

In trucît actualele adunări gene
ra le  se desfăşoară în  condiţiile în  
care întregul nostru popor îşi ex 
prim ă întreaga adeziune faţă  de 
program ul propus de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu pentru  îm bunătă
ţirea activităţii politico-ideologice, 
de educare m arxist-leninistă a  mem
brilor de partid, a  tu tu ro r oam eni
lo r muncii, dezbaterile trebuie să 
constituie un prilej de intensificare 
a  activităţii de educare a  oameni
lo r muncii în spiritul cunoaşterii 
şi aplicării întocmai a  legilor s ta tu 
lu i nostru, pentru creşterea con
ştiinţei socialiste, a  spiritului de 
com bativitate faţă de neajunsuri, de 
în tărire  a atitud in ii socialiste faţă 
de muncă. • *..«1... »«u*

exigenţă şl responsabilitate, sarci
nile ce stau în faţa colectivelor de 
m uncă vor deveni obiective cu 
condiţii sigure de realizare, adună
rile  generale constituind m anifestări 
a le  hotărîrii ferm e a oam enilor 
m uncii de a  nu precupeţi nici un 
efort pentru  încheierea acestui 
prim  an  al cincinalului cu rezultate 
deosebite, pentru pregătirea exem 
p lară a producţiei anu lu i viitor.

•  Luni, 19 Iulie â.c., a  avut Ioo o 
şedinţă a Comitetului executiv ai Con
siliului popular judeţean, care a luat 
In discuţie detaliul de sistematizare 
elaborat de I.P.J. Sibiu pentru viito
rul cartier siblan, Hipodrom III. De 
fapt, dezbaterile au reluat la nivel 
judeţean problemele analizate in a- 
ceeaşi zi, de dimineaţa, în cadrul u- 
nei şedinţe a Comitetului executiv al 
Consiliului popular municipal, axate 
pe aceleaşi coordonate. După prezen
tarea obiectivelor de bază di» acest 
proiectat cartier (locuinţe, dotări so
ciale şi culturale, locuri de joacă, 
zone de agrement, căi de acces etc.), 
au luat cuvîntul membri ai comitetu
lui executiv, care au dezbătut diferi
tele aspecte pe care le ridică con
struirea lui. Arhitectul proiectant 
Jürgen Kwanka a răspuns la cîteva 
din problemele care au suscitat dis
cuţii, făclnd motivări asupra soluţii
lor tehnice adoptate.

In cursul dezbaterilor s-a subliniat 
că cele 3 026 apartamente care ur
mează a se construi In Hipodrom III, 
vor avea u» înalt grad de confort — 
In majoritate fiind compuse din 3 şi 
4 camere.

Ca o concluzie asupra unor probleme 
rămase încă insuficient precizate, s-a 
luat măsura de a se întruni factorii 
responsabili în organizarea reţelei co

merciale şi de deservire, pentru a se 
stabili felul, numărul şi locul exact 
de amplasare a unităţilor comerciale 
şi de deservire, care vor ocupa spaţii 
— încă aeprecizate în detaliu — la 
parterele blocurilor cu zece etaje ce 
vor mărgini viitorul bulevard Mihai 
ViteazuL

•  Tot marţi, la Gisnădie, a avut loo 
o şedinţă a Biroului Comitetului oră
şenesc de partid, care a luat In dis
cuţie concluziile relevate în urma 
controlului efectuat de o brigadă a 
C.C. al P.C.R. în reţeaua comercială 
din judeţul nostru. S-au analizat de
ficienţele semnalate în alimentaţia 
publică şi deservirea populaţiei din 
Cisnădie: nerespectarea regulilor ge
nerale de comerţ (igienă, preţuri, de
servire etc.). Au fost vizate, in spe
cial, restaurantul „Postăvarul" şi ma
gazinul alimentar din cadrul comple
xului comerciaL La şedinţă au parti
cipat şi directorii întreprinderilor co
merciale în sfera cărora intră proble- 
mele-obdect de dezbatere.

S-a stabilit — pentru evitarea aglo
meraţiei din unităţile de deservire — 
deschiderea încă a unui restaurant în 
zona intens comercială a oraşului.

Pentru reducerea pe viitor a număru
lui mare de abateri de la disciplina 
comerţului socialist, s-a luat măsura 
organizării pe plan local a unui curs
de recalificare pentru lucrătorii din 
alimentaţia publică şi deservirea 
populaţiei. De asemenea, pe baza u- 
nei informări adresate Consiliului 
popular judeţean, se solicită asigura
rea unui control mai sistematic şi 
eficient din partea organelor judeţene 
comerciale, în oraşul Cisnădie.

•  In cadrul şedinţei Comitetului e- 
xecutiv al Consiliului popular Mediaş, 
care va avea loc vineri, 23 iulie, se 
va prospecta stadiul In care se află 
lucrările de gospodărie comunală 
prevăzute în planul pe anul în curs. 
De asemenea, se va face o analiză 
asupra execuţiei bugetare pe primele 
şase. luni ale acestui an. Cele două 
materiale — bază de discuţie pentru 
problemele la ordinea de zi — au 
fost multiplicate şi difuzate membri
lor Comitetului executiv al Consiliu
lui popular municipal Mediaş in ve
derea studierii problematicii şi a mă
surilor ce se impun pentru activitatea 
bugetară şi de gospodărie comunală 
din jumătatea a doua a anului curent.

Strinsul ş i depozitatul furajelor
(Urmare din paq. î)

223 ha cît a fost prevăzut. I11 acest 
„ritm ' se lucrează de mai multe zile, 
deoarece şl în situaţia operativă dia 
15 iulie a fost consemnată aceeaşi 
„realizare". Cu totul nesatisfăcător se 
desfăşoară lucrările de recoltare şl 
in  alte unităţi: la  cooperativele agri
cole din Biertan, unde s-au recoltat 
fînurile de pe numai 280 ha din 
1 061 ha cît a fost planificat, Buia — 
2 2 0  ha din 895, Nocrich — 180 ha 
din 543, Noul Român — 60 ha din 
313, Ocna Sibiului — 120 ha din 715. 
Asemenea exemple s-ar mal putea 
da multe. Se constată, de asemenea, 
serioase rămînerl în urmă şi la trans' 
portul şl depozitatul linurilor. Pe 
dealuri şi pe lunci se află şl In pre
zent mari cantităţi de fînurl neadu
nate sau în căpiţe făcute Ia repe
zeală, expuse deprecierii din cauza 
ploilor.

In ceea ce priveşte coasa a  II-a Ia 
trifoliene, aici lucrurile stau şi mai 
rău. De altfel recoltatul acestor cul
turi abia a început în cîteva unităţi.

Situaţia existentă reclamă o serie 
de măsuri pe care conducerile uni
tăţilor trebuie să le ia de urgenţă în 
vederea Impulsionării lucrărilor la
recoltatul şt depozitatul furajelor, in

Dezbătute în a&st climat de îndtă f ™ aI, atentia ‘r e tó e . índreptat3
de îndată ce timpul se îmbunătăţeşte 
în direcţia antrenării tuturor forţe
lor mecanice şl organizării echipelor 
de cosaşi în vederea recoltării tri
foiului, coasa a II-a, de pe cele
2 896 ha, a Iucernei de pe 1 250 ha 
şi a sparcetei şi ghizdeiului de pe
3 236 ha, precum şi a fîneţelor na
turale. Secţiile de mecanizare a agri
culturii sínt chemate să aducă în a-

Primul obiectiv din cadrul com
plexului sportiv  m edieşan p rim eşte  

duminică „botezul focului“
De curlnd, împreună cu autorul 

proiectelor, tehnicianul Vasile Moldo
van, proiectant la Centrul de cerce
tare Gaz metan Mediaş şi cu ing. 
Alexandru Sabău — salariat la aceeaşi 
întreprindere — iar în timpul liber 
şef de şantier — am vizitat lucrările 
viitorului complex sportiv amplasat 
pe malul sting al Tîrnavei.

înainte de a face un bilanţ al reali
zărilor de pînă acum, să aruncăm o 
privire asupra ansamblului. Comple
xul va cuprinde 3 terenuri de fotbal 
(unul din zgură, pentru antrenament), 
prevăzute cu 4 tribune, totalizind 
peste 8 000 locuri, trei bazine de înot 
(unul acoperit, două în aer liber, din
tre care unul avînd dimensiuni olim
pice, cu tribună de 1 000 locuri), două

azi... azi... azi... TIMPUL

2 2  IULIE
’•  Se împlinesc 109 ani de la naşterea 

lui Alexandru Ionescu, militant in 
mişcarea muncitorească din Româ
nia (m. 9.VII.1929).

•  1944 — Eliberarea de sub jugul 
fascist 8  Poloniei. Sărbătoare na
ţională.

«  La 22 iulie 1946 a fost creată Or
ganizaţia Mondială a Sănătăţii — 
O.M.S. ...

In America (orele 11,00; 16,00; 18,00{
20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Haidu
cii (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Timp pentru a 
trăi (orele 18,00 şi 20,00), 

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:

IÎ.D. intră în acţiune (orele 18,00 şi
20.00).

BAZNA-BÄI: Dacii (orele 17,00 şi 
19,00).

APOI.DU DE SUS: 23 AUGUST: 
Mihai Viteazul, seriile I şi II (ora 
18,30).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Bătălia de pe Ne- 

retva, seriile I şi II (orele 9,00; 12,30; 
16,30; 20,00); ARTA: Haiducii lui Şap- 
tecai şi Zestrea domniţei Baiu (0- 
rele 10,00; 15,00: 19,00); TINERETU
LUI: Pe cometă (orele 10,00; 12,00; 
14,30; 16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Preţul pu
terii (Orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Aproape 
de soare (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30); UNIREA: Ai grijă de Suzi 
(orele 10,00 ; 16,00; 18,00; 20,00). 

CISNĂDIE: POPULAR: Un italian Colea Răutu şi Florin Piersic In filmul ZESTREA DOMNIŢEI RALU

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: Vremea se ameliorează uşor. 
Cerul va fi schimbător. Local, vor 
cădea precipitaţii sub formă de averse. 
Vîntul va sufla slab pînă la potrivit 
din sectorul vestic. Minimele vor fi 
cuprinse între 10 şi 13 grade, iar ma
ximele vor oscila între 19 şi 23 grade.

TELEVIZIUNE
17.30 Deschiderea emisiunii.

Emisiune în limba maghiară. 
Azi: judeţul Covasna.

18.30 La volan.
18,50 Timp şi anotimp în agricultură. 
19,15 Publicitate.
19.20 1001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară.

Sport.
20,10 Pentru sănătatea dv.

Cura heliomarină.
20.20 Antologia umorului.
21,35 Cadran internaţional.

Comentarii, documentare, repor
taje din actualitatea internaţio
nală.

22,40 Film documentar: oraşe polone
ze — Nowa-Huta.

22,55 Telejurnalul de noapte.

bazine de înot pentru copii, trei tere
nuri de tenis, cite unul de baschet şi 
volei, popicărie, două săli — de gim
nastică şi forţă — toate dotate cu 
utilităţi moderne. Incinta complexului 
este străbătută de trei alei, care per
mit şi accesul autovehiculelor spre 
cele două parcări. In sfîrşit, adăugind 
cabinele, instalaţiile sanitare, pavilio
nul administrativ şi centrala termică 

,— toate amplasate in spaţioase zone 
verzi — străjuite de arbori — avem 
o imagine, în parte realizată, a ceea 
ce va deveni în curînd „perla“ spor
tivă a Mediaşului.

Pînă in prezent, s-au realizat u r
mătoarele: bazinul acoperit de sub 
tribuna terenului de fotbal Gaz me
tan (25X5 m), fostul terén de fotbal 
Sparta (103x 70 m) — excelent gázó
r á t  —, terenul de fotbal cu zgură, şi 
jumătate din tribuna terenului Gaz 
metan.

însoţitorii noştri au ţinut să ne de
clare însă un anumit lucru: terme
nele de dare in folosinţă a diferitelor 
obiective sínt legate de fondurile alo
cate („cu . . .  ţîrîita" — expresia le 
aparţine) de C.N.E.F.S. Totuşi, ne-au 
spus ei — cu sprijinul organelor ju
deţene şi locale de partid şi de stat, 
precum şi prin munca patriotică pres
tată de tinerii din organizaţiile U.T.C. 
din şcolile şi întreprinderile medie- 
şene (pină Ia data vizitei noastre va
loarea muncii patriotice prestate se 
cifra la peste 50 000 lei) lucrările au 
un curs continuu. Pentru a pune la 
adăpost de inundaţii viitorul complex 
sportiv,' implicit pentru întreaga por
ţiune a oraşului din zona respectivă, 
ing. Sabău ne-a spus că încă di» 
toamna aceasta, vor începe lucrările 
la digul de apărare.

. . .  Amatorii de sport din Mediaş 
însă nu vor aştepta pînă la darea în 
folosinţă a întregii baze sportive. Se 
va inaugura, pe rînd, fiecare, obiec
tiv. La 29 iulie, terenul Sparta pri
meşte „botezul focului“, intr-un ca
dru festiv. In deschidere — meciul 
de fotbal feminin dintre Gaz metan 
şi selecţionata oraşului Turda; în 
meci vedetă — partida de verificare 
dintre divizionarele Gaz metan şi Pe
trolul P lo ieş ti... Dar medieşenii sínt 
hotărîţi să dea în folosinţă — unul 
după altul — toate obiectivele di» ca
drul acestui mare complex sportiv — 
o adevărată mîndrie a oraşului de pe 
Tîrnavă. O hotărîre care, incontesta
bil, prinde treptat viaţă, dovezile me- 
dieşenilor de dăruire, efort patriotic 
şi dragoste faţă de sport fiind mai 
presus de orice îndoială. . .

ILIE IONESCU

cest sens o mal mare contribuţie. 
Şefii de secţie, mecanicii de Întreţi
nere şt ceilalţi mecanizatori trebuie 
să asigure buna funcţionare, in orele 
bune de lucru, a cositorilor, combi
nelor de insilozat şi a celorlalte mij
loace mecanice la strinsul şl depozi
tatul furajelor. De asemenea, o pro
blemă care se cere soluţionată cît

mal urgent vizează aplicarea in fle
care unitate a tehnologiilor recoman
date de organele agricole Judeţene 
pentru conservarea furajelor. Fa
cem această remarcă intrucît în’ 
unele unităţi se manifestă prea pu
ţin interes pentru folosirea acestor 
tehnologii. Dar, asupra acestei ches
tiuni vom reveni.

C.I.L. Pipera Bucureşti
Şoseaua Pipera nr. 48, sector 2, telefon 33 00 80 

LIVREAZĂ LIBER D IN  STOC, VAGONABIL,

1. Uşi celulare interioare furniruite, pe toc 
lamelat din cherestea de răşinoase, cu şi fără 
căptuşeli din P.F.L., de 12 mm grosime, 
pline sau cu ochi de geam (conform STAS 
466-66 şi 5333-66) cu dimensiunile: 884 X 
2090; 784X 2090; 684X 2090.

2. Uşi clasice exterioare din cherestea de 
răşinoase, cu pragul tocului din stejar (con
form STAS 466-66 şi 5333-66) cu dimen
siunile: 984X 1890 cu 1/3 sau 2/3 gol geam 
şi 1484X 1890 cu 2/3 gol geam.
3. Ferestre duble din cherestea răşînoasă, cu 
p rag u l to c u lu i de s te ja r  (c o n fo rm  STA S 
465-66 şi 5333-66) cu dimensiunile: 1184X, 
2180 în 2 canate şi 1584X 1280 — în 3 ca- 
nate.

Livrează, de asemenea, fără repartiţie, 
pe bază de comandă:

P.F.L. MELAMINAT, P.F.L. EMAILAT, 
H.D.S. (HÎRTIE DECORATIVĂ STRA
TIFICATĂ).

Plăcile^ se livrează în desene şi culori variate inclu
siv imitaţie furnire.

I
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De Ia C.E.C.
Casa de economii şi consemnaţiuni face cunoscut că 
tragerile la sorţi ale cîştigurilor pentru trimestrul II 
1971, Ia LIBRETELE DE ECONOMII PENTRU  
CONSTRUIREA DE LOCUINŢE şi la LIBRE
TELE DE ECONOMII CU CÎŞTIGURI ÎN  MA
TERIALE DE CONSTRUCŢIE, vor avea loc în 
Bucureşti, în ziua de 23 iulie a. c.

— La tragerile la sorţi a cîştigurilor la libretele de 
economii pentru construirea de locuinţe se vor 
acorda 19 cîştiguri în valori individuale de 
40 000 lei, 25 000 lei şi 15 000 Iei.

— La tragerea Ia sorţi a cîştigurilor la libretele de 
economii cu cîştiguri în materiale de construcţie 
se vor acorda 42 cîştiguri în valori individuale 
de 20 000 lei, 15 000 lei, 10 000 lei şi 5 000 lei.

In vederea participării la tragerea la sorţi a cîşti
gurilor pentru trimestrul IV 1971, depunerile pe 
aceste librete se pot face pînă la 30 septembrie a. c. 
inclusiv.

MMIIIlllllMIIIIMlimilM

I .  C . S .  T e x t i l e - î n c ă l ţ ă m i n t e  S i b i u
angajează:

—  1 gestionar, pentru un magazin din Sibiu
—  1 gestionar, pentru un magazin din Cisnădie.

Informaţii suplimentare se pot da zilnic Ia biroul 
personal din Piaţa Unirii nr. 4, camera 63, telefon 
1 18 31.

Mica
Pian mic, fle vlnzare, marca 

Lauberger Cos, lungime 1,50 m. 
Str. Ion Creangă, 2.

Vind casă de bani din fier. Te
lefon: 2 29 85.

închiriez rochii de nuntă. Sibiu, 
str. General Magheru, 33, vizavi de 
Uceol pedagogia

Caut îngrijitoare la un copil, 
fără plată, fără mîncare, ofer ca
meră corespunzătoare. Sibiu, str. 
A. Iancu, 29. Marmeliuc.

Vind cazan de fabricat ţuică, ca
pacitate 200—250 1, cu toate ane
xele. Sibiu, str. Rîului, 11—12. Cum
părarea se poate face şl prin cont 
de viramént.
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„Cel mai tînăr“
Printre Idei dezlînate maî nălu- 

eeso ţi unele care ar vrea să spună 
că pentru a răzbate In viaţă nu-i 
totdeauna liberă uşa din faţă . . .  
Că asemenea „axiome* trebuie lua
te sub inventar de falsitate nu se 
căzneso prea mult unii tineri să se 
convingă. Că nu le-ar fi de fel 
greu s-o facă, din nou nu se gîn- 
desc unii tineri. „Asta-i pentru 
mine?“ — te-ntreabă imberbul a- 
bia ieşit din casă c-un pi tac dăruit 
de mămica. „Eu sínt pentru munca 
asta?“ — te-ntreabă puiul abia 
zburat leneş din culcuş spre a se 
crede bărbat în tovărăşia vreunei 
tot atît de imberbe cu capul îm- 
puiat de „filosofia cafelei şi-a tra
iului pe punga bătrînilor". Aceşti 
prematur cabotini au deja convin
geri formate la „şcoala colţului de 
stradă“ şi a grupuleţului înstrăinat 
pulsului viguros al muncii.

Că, iar, n-ar fi de fel greu să-şi 
facă praf „ideile" ne-o poate do
vedi primul pas spre oameni for
maţi de hărnicie, muncă, responsa
bilitate, disciplină. Aşa cum ne 
spune. . .

„ . , .  Da. Ion Munteanu mă nu
mesc. Am 24 de ani şi sínt un 
muncitor ca oricare altul. Adică, 
unul căruia i-a plăcut, îi place să se 
ţină pe picioarele lui. Biografie? 
Păi, scurtă şi foarte obişnuită la 
noi. Unde, la noi? In ţară. 
Vă-ntreb, clţi or fi ca mine în 
România socialistă? Nu ştiţi. In 
1962 mă apropiam de Grupul şcolar 
forestier. De ce? Aş putea spune 
aci o minciună frumoasă. Ceva 
despre mirajul lemnului, despre 
frumuseţea meseriei care mă cap
tiva. Nu. Ideile mele despre me
serii şi aptitudini erau difuze la 

ani. Un singur lucru ştiam si- 
‘ gur: că vreau să învăţ bine, să 

muncesc bine, să fiu om respectat. 
Greu? Cred că nu. Numai că tre
buie să fii cinstit cu tine însuţi şi 
să-ţi ceri cit poţi da, nu cit să plu

te ş t i . . .  Poate, nici numai cit iţi 
cer cei de lingă tin e . . .  Nu, nu 
aveţi dreptatel Printre premianţi 
la şcoala profesională, ei şi? Să 
vă spun că n-am gîndit la posturi 
de „invîrte-hîrtii“. Dovezi? Practi
ca a fost pentru mine cea mai im
portantă materie. Restul. . ,  aju
toare. De ce? Eu mă pregăteam să 
fac în primul rînd o muncă, nu 
să dezbat teoreme. Dacă şi asta 
vine după. . .  e
bine şi-i altceva! jSSS""'...
Şi. apoi, după an- p 9 |  
gajare m-ara im- | | | | | |  
pus in ochii tutu- ofilii 
ror (Da, şi-ntr-ai 
mei) prin ceea ce 
ştiam să fac, 
prin felul cum 
îmi organizam 
munca, producţia 
proprie, nu prin 
notele rămase-n 
cataloage. Acelea 
au fost treptele...
Pentru că ga
rantau priceperi 
şi cunoştinţe.
Ştiţi că la fabri
că mi s-a spus şi 
aşa de către unii 
„colegi“: „tu ştii 
doar să mun
ceşti!“. Eu ştiu şi 
altele, dar ştiu una 
importantă: Cînd 
eşti la lucru să lucrezi! Ciad eşti 
la p lim bare ... Eu am făcut prac
tică Ia mobilă şi la creioane. Nu 
mi-a părut rău că am fost dat la 
creioane. Aici, pot spune că m-a 
atras procesul tehnologic, cum să-i 
zic? Ceva mai special. Scurt timp 
după, eram brigadier la sectorul 
prelucrare (se încleiază scîndure- 
Iele, se pun mine, se prelucrează 
şi se dă creionului forma hexago
nală. Se finisează în alb). Briga
dier? Nu, nu cred că-i o recunoaş
tere. Eu ştiu? Mi s-a spus că sínt

priceput ţi că ştiu vorbi cu oa
menii. A urmat stagiul militar şi 
înapoierea. Tot aici. De fapt, înce
pusem liceul seral. Făcusem pri
mele două clase. Dintr-o ciasă de 
36, singur am început liceul ime
diat după profesională. „Ce, nu 
te-ai săturat de şcoală?“ îmi place 
să învăţ. (Acum, mulţi colegi au 
început şi ei). Ce să fac, ce tre
buia să fac? Să-mi umplu timpul 

liber cu distracţii? 
Cu ce mă lu
minează ele? Şi 
distracţii trebuie, 
dar au un ioc a- 
nume în bugetul 
de timp. Vorbe. 
Timpul e acelaşi 
pentru toţi. Gos
podărirea lui di
feră. Din 1932 sínt 
utecist, din 196S 
secretar U.T.C. pe 
fabrică. Din '63 
membru de partid. 
De anul trecut 
locţiitorul secre
tarului de partid 
pe fabrică. Nu. 
Aici nu cred că am 
dat to t ce se pu
tea. Avem şi de 
aceştia. Puţini. 
Unii umblă prin 7 
secţii căutînd nu 
ştiu ce „condiţii 

speciale“, pleacă şi in alte între
prinderi, se întorc. Ca într-o nii- 
graţie perpetuă. De ce? Alţii lu
crează In 10 zile cit ar trebui In 
3. Cum să nu stai de vorbă? Dar, 
parcă-i cu gîndul la zborul spre 
lună. Sau promite. Se angajează. 
Apoi, vine cu scuze. Nu, sigur 
n-am făcut totul. Vreo 4 ani la 
rînd (pînă la sfirşitul anului tre 
cut) eram cunoscut ca „cel mai tî
năr din fabrică". Acum, din mar
tie ’71 sínt iar cel mai t în ă r . . .  
Cel mai tînăr maistru. Păi, da o

spun de zece Orii munca m-a fă
cut. înţelegerea a ceea ce cere de 
la mine societatea. Păi, haideţi să 
măsurăm cit mi-a dat c a . . .  Am
terminat liceul. Am să mai învăţ. 
De ce să nu o fac? îmi place. Da, 
ciştig bine. Ştiu, vorba există, dar 
adevărul vi-1 spun eu, un munci
tor tinări dacă munceşti ai. Ce zi
ceţi de unul de vîrsta mea care, 
cîştigă 5—600 mai puţin în acelaşi 
loc, în aceleaşi condiţii. Plimba
rea — plimbare, ţigara — ţigare şi 
pauză lungă, odihnă . . .  Păi, cum? 
Nu. Nu aş schimba. Ceea ce fac 
ştiu face bine şi nimic nu-ţi oferă 
mai mult decit împrejurarea că 
eşti apreciat pentru munca ta. Eu 
datorez muncii mele totul".

. . .  Ion Munteanu, tînărul mais
tru, muncitor care şi-a făcut din 
hărnicie, pasiune, pricepere căile 
(singurele căi) pentru formarea ca 
OM şi cetăţean, ar putea conti
n u a . . .  Utedstul, comunistul ştie 
că aparţine unei vremi a muncii 
cu largi rezonanţe sociale. Şi îşi 
urmează calea.

. . .  Cînd, printre idei dezlînate, 
mai nălucesc şi unele care . , ,  să 
ie luăm sub inventar de falsitate 
şi să Ie confruntăm cu datele — 
certitudini pe care le posedă atîţia 
tineri ca Ion Munteanu.

VICTOR DOMŞA
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De ce ocolesc tinerii 
síbíení cluburile««« lor?

w ,

Deşi gradul de dezvoltare a unei 
formaţiuni sociale, a unei ţări se 
consideră după criterii economice, 
nu poate fi socotit de mai mică im
portanţă fondul uman, mediul în care 
se formează oamenii, relaţiile dintre 
ei, idealurile pentru care munceşte, 
pentru care luptă. Societăţii, în ori
ce vreme, nu i-a fost indiferent în 
special cum sínt educaţi tinerii. Mai 
ales în socialism, singura orînduire 
care se construieşte în mod con
ştient, formarea generaţiei tinere de
vine o problemă de prim-rang, tre 
buie să stea permanent în atenţia 
tuturor factorilor pe care societatea 
i-a investit cu această nobilă respon
sabilitate.

Nu încape vorba, elaborarea unui 
şir de canoane şi impunerea lor ti
nerilor, obligîndu-i să se încadreze 
strict, ar duce la ştirbirea personali
tăţii, ar întreţine ceea ce pedagogii 
numesc o stare conflictuală. Socie
tăţii noastre îi sínt proprii cultiva
rea dezvoltării multilaterale a per
sonalităţii tînăruiui, selectarea şi 
controlarea mediului în care gene
raţia de mîine se formează, înlătura
rea a tot ce poate fi nociv, a tot ce 
poate polua viata socială.

Jn dorinţa de a cunoaşte mai bine 
mediul în care tinerii sibieni îşi pe
trec o parte din ceasurile lor libere, 
am mers la cluburi, la case de cul
tură, acolo unde, după cum e şj fi
resc, beneficiarii sínt în majoritate 
tineri.

Dezamăgirea noastră a fost aproape 
totală. Am vizitat trei cluburi ale 
elevilor (Liceul „Gh. Lazăr", Liceul 
nr. 2, Liceul „O. Goga"), clubul „In

dependenţa*, clubul „7 Noiembrie*, 
clubul G.F.R.
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ÎN MUNCA EDUCATIVĂ

Convergenţa tu turor factorilor 
e s te  o stringentă n ecesita te !

Am asistat, deunăzi, nu fără strîn- 
gere de inimă, la procesul a doi ti
neri dia Boiţa, judecaţi pentru să- 
virşirea infracţiunii de furt în pa
guba cooperativei agricole de produc
ţie din localitate. Viorel Florea şi 
„prietenul“ său loan Besa, căci des
pre ei este vorba, s-au îmbătat în
tr-o seară şi alcoolul consumat i-a 
îndemnat la fapte rele. Au pătruns, 
prin escaladare, în magazia coopera
tivei agricole şi au furat 150 kg po
rumb boabe. Amîndoi au fost con
damnaţi, bineînţeles. Făcînd însă o 
analiză a acestui caz am desprins 
unele din cauzele care au favorizat 
săvîrşirea faptei antisociale. Mă gîn- 
desc Ia deficienţele în organizarea şi 
funcţionarea pazei la C.A.P. (De no
ta t că sustragerea s-a făcut în mod 
repetat), la consumul de băuturi al
coolice, la anturajul acestor tineri 
etc. Dar ceea ce mi s-a părut şi mai 
revoltător a fost uşurinţa cu care ce- 
tăţeana Hedda Heinz a privit faptele 
acestor tineri. Să consemnăm că a- 
ceastă femeie şi-a adus ea însăşi o 
contribuţie Ia finalizarea acestei in
fracţiuni. Cum? O mare cantitate din 
porumbul furat a fost cumpărat de 
către Hedda Heinz, de la infractori, 
la un preţ de „chilipir“. Ca să nu mai 
vorbim de atitudinea părinţilor lui 
Florea Viorel care, deşi copilul lor 
venea acasă seara tîrziu, de multe 
ori în stare de ebrietate, nu l-au luat 
la rost, nu s-au Întrebat de unde are 
banii pentru băutură. Şi consecinţele 
s-au văzut.

Este ştiut că de comportarea părin
ţilor în familie, în societate, depinde, 
în marş măsură, şi conduita copiilor 
lor. Dacă părinţii nu-şi înţeleg pe 
deplin îndatoririle lor sociale, dacă 
nu au o atitudine demnă faţă de 
muncă, cu siguranţă starea aceasta 
de fapt va influenţa negativ asupra 
propriilor lor copii. Părinţii Iui Mi
hail Hermann din Sibiu, de exemplu, 
se îmbată, se ceartă, fac scandaluri 
în familie. Situaţia aceasta a influen
ţat copilul Intr-un mod nedorit, la 
şcoală fiind recalcitrant, nedisciplinat. 
A fugit de la ore, a furat obiectele 
colegilor săi, a rămas repetent de trei 
ori ia rînd. Şi finalul? Condamnat. 
Dăunătoare este şi severitatea exce
sivă a unor părinţi. De frica bătăii, 
loan Poplăceanu, din Orlat şi Martin 
Demeter, din Mediaş, au fugit de 
acasă şi au vagabondat zile în şir. 
Prin urmare, exemplul negativ al 
părinţilor, fie din familii dezorgani
zate, fie cînd aceste celule sínt „or
ganizate", lipsa unui control efectiv 
şi continuu al autorităţii tutelare de 
ia unele consilii populare municipale, 
orăşeneşti şi comunale, neorganizarea 
unor activităţi educative atractive 
pentru perioada timpului liber, sínt 
doar cîţiva factori care concură la 
formarea unei conduite negative.

Un alt factor care influenţează mult 
este anturajul. „Prieteniile* acceptate 
uşor, fără ca părinţii să-i cunoască pe 
tinerii sau tinerele cu care copilul lor 

I îşi petrece serile, sínt deosebit de 
dăunătoare. Dar să exemplificăm, 
Tînărul Mihai loan din comuna Bre- 
zoi, judeţul Vîlcea, a fost lipsit de 
supraveghere părintească, deşi pro
vine dintr-o familie organizată. Ba 
mai mult, atunci cînd organele auto
rităţii tutelare le-au atras atenţia pă
rinţilor cu privire la conduita copilu
lui lor, aceştia, în loc să-şi asume 
responsabilitatea supravegherii, i-au 
alungat de la domiciliu. Poate că au 
făcut-o aşa, într-o doară, cu gîndul

că băiatul se va întoarce seara acasă. 
Numai că lucrurile n-au luat dru
mul judecăţii lor pripite. Copilul a 
plecat şi undeva s-a întîlnit cu tînă
rul Văduva Constantin. S-au „împrie
tenit*. După care, împreună, au apu
cat pe panta faptelor antisociale, con
damnabile. Au intrat într-d  noapte în 
biserica din Turnu Roşu şi au furat 
bani; în altă noapte au furat din bi
serica din Ocna Sibiului, pentru ca 
peste cîteva zile, să pătrundă în ma
gazinul cu produse alimentare dia co
muna Loamneş şi să sustragă ali
mente. Fapte reprobabile, înlesnite de 
o judecată fără valoare a unor pă
rinţi. /

Dar Ia o educaţie bine făcută tre
buie să-şi aducă o contribuţie mai 
mare toţi factorii. Comitetele de pă
rinţi trebuie să dea un permanent 
sprijin şcolii, iar lectoratele cu pă
rinţii să fie ţinute cu regularitate şi 
să-şi îmbunătăţească aria tematică. 
De asemenea, orele de dirigenţie tre

buie să fie în aşa fel pregătite îneît 
să poată da un răspuns elevilor în 
toate problemele de etică, de compor
tare civilizată, de opţiune în faţa che
mărilor vîrstei.

Nu de puţine ori am văzut elevi 
care mergeau la film seara după ora 
20, de multe ori împreună cu părinţii. 
Bine ar fi dacă şi în această direcţie 
şcolile, întreprinderea cinematografică 
ar manifesta mai multă atenţie şi 
grijă faţă de educaţia tinerilor.

Răspundem cu toţii de educarea ti
nerei generaţii. Să realizăm deci o 
convergenţă a tuturor factorilor res
ponsabili şi să prevenim abaterile ti
nerilor de la corecta conduită cetă
ţenească.

VICTOR CRIŞAN 
procuror şef adjunct 

la Procuratura judeţeană

Trebuie să menţionăm că vizita 
noastră Ia cluburile eieviloT, înfiin
ţate pentru perioada vacanţei, ne-a 
fost sugerată de mai mulţi liceeni, 
pe care i-am întîlnit pe unul din 
şantierele de muncă patriotică. La 
întrebarea noastră: „Ce posibili
tăţi de cultură, de distracţie veţi 
avea în vacanţă?" băieţii au amintit 
şi de cluburile de pe lingă şcoli, 
adăugind însă că acestea au o exis
tenţă formală, că de fapt nu le oferă 
nimic din ceea ce ar trebui să le 
ofere un club. Şi au avut dreptate. 
O sală de clasă — în care băncile 
fie că an fost scoase, fie că au fost 
îngrămădite într-un colţ, fie că au 
rămas neclintite — o masă de ping
pong. unele cu fileu, altele fără —• 
aşa arată un club al elevilor.

Redăm, pe scurt, cîteva din opi
niile profesorilor de serviciu, care 
în săptămîna raidului nostru dirijau 
activitatea clubului. Prof. H. Enkel- 
hardt, Liceul nr. 2: „Ideea de club 
e destul de veche la  liceul nostru. 
In ce priveşte programul, acesta a 
fost întocmit de comun acord între 
conducerea şcolii şi comitetul U.T.C. 
pe şcoală. Şcoala a arătat ce posibi
lităţi oferă elevilor, iar aceştia şi-au 
exprimat anumite preferinţe. S-a ţi
nut seama de majoritatea preferinţe
lor. însă participarea e slabă, în me
die cam cinci elevi vin zilnic la 
club". Consemnăm din programul de 
activitate al clubului: audiţii muzi
cale, concursuri de şah ş. a. Dar ele
vii nu  vin . . .

Prof. Silvia Moraru, Liceul „O. 
Goga": „Programul e destul de re 
dus. datorită posibilităţilor puţine pe 
care le oferă şcoala, deocamdată. 
Din această cauză, numărul elevilor 
care frecventează clubul este mic, 
şase-şapte elevi într-o zi, şi mereu 
aceiaşi. Din program reţinem: con
cursuri sportive, ora politică, discu
ţia tematică „Prietenul şi anturajul". 
Dar se ţin oaTe aceste activităţi? Am 
vrea să mai întrebăm: ştie cineva 
care sínt activităţile specifice unui 
club? întrebarea voastră e motivată 
de faptul că în programele de acti
vitate am întîlnit: ştrand, film, spec-

tacol de teatru. De pildă, ştrandul e 
o  activitate de club?

In legătură cu participarea elevi
lor Ia dub , iată ce am constatat,
miercuri, 14 iulie a.c.i Ia Liceul 
„Gh. Lazăr", ora 10; trei elevi de
serviciu la dub. „Colegii voştri cînd 
vin?" „E încă prea de dimineaţă". 
La Liceul nr, 2, ora 10,40; profesorul 
de serviciu se uită pe fereastră:
„Astăzi e soare, nu vine nimeni".
La Liceul „O. Goga", ora 11,35: 
„Exact acum cinci minute au plecat 
acasă".

N id  Ia cluburile cu activitate per
manentă, cu salariaţi plătiţi în acest 
scop, activităţile nu stau mai bine. 
Nu s-ar zice că programul nu e în 
tocmit corect, dar Ia întrebarea noas
tră: cînd putem să întîlnim mai 
mulţi tineri Ia club?, ni s-a răspuns: 
anunţaţî-ne cînd veniţi, şl noi vom 
încerca să-S mobilizămf?!)

Motivul pentru care e slabă parti
ciparea tinerilor, după părerea celor 
care conduc aceste cluburi: tinerii 
sínt plecaţi în excursii, la  mare, la 
munte. Cu alte cuvinte, vara nu mai 
sínt tineri în Sibiu. Chiar aşa? Toţi 
tinerii s-au vorbit să plece deodată 
Ia mare, Ia munte sau să-şi viziteze 
rudele de prin alte judeţe?

Aşadar, nu i-am găsit pe tin e r i . . ,  
Totuşi nu vom renunţa; îi vom căuta 
în alte părţi. Noi nu împărtăşim pă
rerea că toţi tinerii sínt plecaţi din 
oraş. Vom avea răbdare să-l căutăm, 
aşa cum am avut răbdare să batem 
de două-trei ori pe Ia uşile cluburi
lor pînă să găsim pe cineva. .  < îm 
preună cu tinerii vom găsi, sperăm, 
adevăratele motive pentru care clu
burile sínt ocolite. Şi, nu ne îndoim, 
se va vorbi atunci şi despre for
malism . .  -

MIHAI VLASIE

Tovarăşilor MARGARETA şi ION 
BALTAC — Sibiu. In ziarul nostru 
din 8 iulie, inseram părţi din scri
soarea lui Dumitru D„ la care, de 
altfel, se referă şi scrisoarea dv. Ma
terialul nostru de atunci se încheia: 
„Dar, oricum, poate tinerii noştri ci-

Eleve din licee şi şcoli profesio
nale. sezoniere. Ia Antrepozitul 
frigorific din Sibiu, pe timpul 

vacanţei

titori vor putea să-ţi dea un sfat şi 
ci, poate că unii dintre ei îţi vor îm
părtăşi experienţe similare. Poate, chiar 
ceea ce zici tu... Uite, lansăm invitaţia. 
Cine vrea să-I ajute pe Dumitru?“ 
Curios ni se pare, că deşi ne-am 
adresat, atunci, tinerilor, celor de o 
seamă cu Dumitru, prin vizite la re
dacţie sau prin scrisori ni s-au adre
sat oameni în vîrstă, oameni care 
doresc să intre în legătură directă cu 
cel ce a apelat la presă. Aceasta este 
şi cerinţa dv. „Am dori să facem cu
noştinţă cu b ă ia tu l.. .“ Ne vedem ast
fel obligaţi de a deconspiaa atît nu
mele cit şi adresa. Este vorba de me
canicul agricol Dumitru Diocea — a- 
flat cu munca în Bratei, unde este şi 
găzduit. Doriţi să-l Ş u taţi?  Aveţi 
toate posibilităţile pentpu a-1 cunoaşte 
şi, poate, a -1 face să simtă căldura 
unei fam ilii. . ,
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s p u n e  COSTEL RĂDULESCU, a r t i s t  e m e r i t
—’ Dumneata, maestre Costel 

ftâdulescu, pari a rămîne unul 
şi acelaşi, cu îndîrjire. Aş vrea 
să ştiu, este greu să rămîi tu 
însuţi necontenit, este mai u- 
şor aşa? Sau, pur şi simplu, a- 
cesta e conturul firesc al per
sonalităţii actorului trăind prin
tre  noi fără vîrstă?

— Actorul, dragul meu, este, 
poate, fiinţa cea mai supusă pre
schimbării, tocmai datorită carac
terului particular al profesiei. Noi 
trăim  sute şi sute de existenţe şi 
dacă prin ele cineva poate reuni 
firele unui profil uaic, înseamnă 
că artistul acela a fost într-adevăr 
cu har. Dincolo de profesia noas
tră, a te schimba pe tine pentru 
fiecare ban mărunt, mi se pare un 
lucru de nimic. Dacă vrei să creşti 
sănătos, ridică-te drept, în tulpina 
ta proprie, ca să poţi răzbi pînă 
sus. Ar fi splendid să faci parte 
dintr-o asociaţie, fie ea şi a acto
rilor, care să se împotrivească pe
trecerii. Din păcate eu n-am des
coperit-o şi, iată, am ieşit la 
pensie.

— Goethe spune undeva că 
nimenea n-a oprit copacii să 
crească pînă la cer. Mă gîndesc 
la acest adevăr in asociaţie cu 
imaginea tulpinei invocate de 
dumneavoastră. Citeodată se 
pare însă că omul îşi găseşte 
el însuşi mijloacele de a-şi re-

- teza acest zbor. Cum se intim- 
plă asta?

— Există, probabil, o neîncredere 
a omului în sine, în puterile sale 
proprii şi asta deschide poarta 
concesiilor, tendinţa de a imita 
chipuri străine.

— ' 1  s-a întîmplat aşa ceva?

— Mie? Mai rar. Poate cînd nu 
puteam iacă discerne bine griul 
de neghină.

— In tinereţe? Mai tîrziu?
— Eu am intrat în teatru cu 

gîndul ascuţit la cei mari. Mă 
ascundeam prin culise şi ascultam 
cum vorbesc cei bătrini, ascultam 
cum fac pauzele, cum spun fraza. 
Este un studiu care trebuie făcut 
cu seriozitate, neobosit, în teatru, 
pe stradă, acasă. Două săptămîni 
înainte de premieră eram ascet, 
dar cînd se ridica Ia premieră, 
cortina, eram tigru.

spunea nimic. Venea unui pe scenă 
şi arunca hîrtii. Am întrebat şi eu 
ce-i asta, o E sugestia lespezilor, 
că hîrtiile acelea erau dreptun
ghiulare. Mi-a zis regizorul că nu 
înţeleg că alea sínt filele lur Bla- 
ga, pe care noi trebuie să Ie fî- 
şîim cu picioarele? Ce-i asta? Aţi 
văzut costumele? Au îmbrăcat zeul 
dacilor într-o pînză de sac. Au 
rupt textul de nu mai înţelegeai 
nimic, nici cînd se termină piesa. 
Ce-ar fi spus Blaga? Uite că pu
blicul n-a venit şi piesa a căzut 
lamentabil. Am vrut să aducem 
elevii la spectacol şi ne-au spus 
profesorii că nu-i lasă, că le fa-

— Aţi cernut prin ochi multe 
generaţii de tineri, pe care i-aţî 
cunoscut şi dincolo de graniţa 
profesiei dumneavoastră. Este 
fenomenul acesta prezent şi 
dincolo de rampă? Prin ce se 
caracterizează el?

— Sínt şi dincolo de rampă ti
neri lipsiţi de încredere în pro
priile forţe. Ei cred că dacă-ţi 
laşi o barbă şi o mustaţă, şi-ţi 
mai pui şi o pereche de ochelari 
negri, cu ramă de aluminiu, ai a- 
juns cineva. Toţi brebeneii ăştia 
cred că dacă-ţi pui un pantalon 
cu ţinte şi cu etichetă pe buzuna
rul din spate, dacă încaleci calul

crat cu tinerii în mişcarea de a- 
matori, la Cugir, Ia oraşul Victo
ria, la Agnita, la Vîlcea. Am cu
noscut tineri care munceau dimi
neaţa în uzină, frecventau liceul 
seral şi aveau şi timp să vină să 
repete cu mine. Au terminat li
ceele şi facultăţile şi-i întîlnesc a- 
cum oameni întregi, aşezaţi pe la 
casele lor. înţelegeţi ce energie au 
tinerii noştri? Au energie să tră
iască trei vieţi într-o zi. Trebuie 
să vedem bine ce facem cu ener
gia asta, să nu se consume în 
nopţi albe, care te ramolesc pre< 
timpuriu.

— Vi se pare că tinerii de a* 
cum fac altfel?

— Sínt două feluri de tinerii 
unii serioşi, care îşi văd de treabă 
fără zgomot, formindu-se cuminte 
şi cu minte; alţii aleargă după suc
cese uşoare, vor să explodeze în 
cinci minute, fără efort, fără 
muncă.

— La nivelul profesiei dum
neavoastră, cum se exprimă a* 
ceastă categorie?

— Ăştia zic că ei au descoperit 
osia lumii. Pe ei nu-i mai inte
resează ce se spune pe scenă. Vin 
la rampă şi rostesc vorbe pe care 
în sală nu le înţelege nimeni, rup 
cuvintele în silabe, răstoarnă fra
zele mutilind limba românească. E 
o greşeală şi din institut, pe care 
noi o vedem ia fiecare generaţie 
în anii din urmă, un dezinteres 
pentru dicţie. Eu am jucat 45 de 
ani, am jucat 10 ani cu Vraca şi 
n-am văzut aşa ceva. Au început 
s i  uite limba poporului nostru, să 
Ie fie ruşine s-o spună frumos pe 
scenă. A venit un tînăr să facă aici 
Zaaaolxe, într-un decor care cu

De la vîrstnici —
pentru tineri

— Consideraţi activitatea de 
educaţie din perimetrul judeţu
lui nostru suficient de intensă 
prin reţeaua culturii? Resimte 
ea responsabilităţile profunde 
ale misiunii sale sociale forma
tive? Izbuteşte ea să atragă ma
sele largi aie tinerilor, să le 
cultive caracterul?

cem numai rau.
— Interziceţi tinerilor dreptul 

de a experimenta modalităţi 
noi?

— Nu e vorba de asta. Eu am 
experimentat toată viaţa, dar acasă, 
închis in cameră, rostind cu voce 
tare îa faţa oglinzii, nu în faţa 
publicului. Să nu mai îngăduim tot 
felul de experienţe în dispreţul 
publicului. Ei spun că revoluţio
nează teatrul, dar nu fac altceva 
decit să copieze tot felul de mode 
voiajere de prin cele străinătăţi, 
luate cu toptanul de la periferiile 
teatrului. Cu lucruri fără persona
litate nu s-a făcut şi nu se va 
face niciodată artă. Va trebui să 
vedem repertoriile, să vedem con
cepţiile regizorale, să vedem o- 
rientarea generală a teatrului şi 
îa Organizaţia de bază, să judecăm 
acolo, ca Intre comunişti.

bălan Ia bar şl tragi nişte coniace 
pe banii mămichii, ai dat gata lu
mea. Am văzut într-o grădină de 
vară o masă de copii, u-aveau nici 
15 ani. Doi dormeau, unul dansa 
şi restul beau coniac şi cafea. I-am 
atras atenţia ospătarului să nu Ie 
mai dea, d a r ' el zicea că trebuie 
să-şi facă planul. Nu putem lăsa 
tinerii de capul lor.

—• Cum motivaţi apariţia unor 
asemenea fapte?

— In primul rînd e vorba de 
neglijenţa părinţilor. Părinţii spun 
că sínt datori să asigure copiilor 
o viaţă fără griji, ca să nu îndure 
şi copiii cit au suferit ei. Ii ţin 
acasă după terminarea şcolilor, 
că-i munca grea, că tinerii au de 
frunzărit reviste colorate şi au de 
citit romane de aventuri. Curios 
e că fenomenul pare mai extins în 
familiile de intelectuali. Eu am lu-
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— Se mai întîmplă să punem cî- 
te-ua culturnie in comitetele sindi
cale numai pentru că ştie să dan
seze, iar prin instituţiile culturale 
am înmulţit orchestrele de muzică 
uşoară ca ciupercile. Dar atîta 
muzică uşoară mi se pare o do
vadă de lenevie spirituală. E foarte 
bună muzica, dar numai cu tran
zistorul de gît nu faci dovada u- 
nor calităţi alese, nici ca tînăr 
particular, nici ca instituţie. Ce 
vor 6pune tinerii despre instituţia 
culturală care nu-i atrage spre lu
cruri profunde, nu le insuflă cul
tul marilor valori fără moarte. 
Chiar dacă acum tinerii nu par a 
ne înţelege, mai tîrziu ne vor 
mulţumi că le-am arătat bărbăteşte 
ce-i bun şi ce-i rău, că nu i-am 
învăţat numai să caute distracţii 
uşoare.

— Vi se pare compatibilă cu 
Grea poporului nostru fuga a»

ceasta după stridenţe Zgomo
toase? Nu cumva muzica noas
tră excelează tocmai prin me- 
lodicitatea ei superbă, prin ra 
finament? ş i poate că asta e o 
trăsătură înscrisă nu numai In 
tiparele muzicii româneşti, ci 
în însăşi caracterul acestui 
popor.

— Poporul nostru nu e un popor 
blazat şi nu simte nevoia palme
lor date în Mondo Cane. Dezlăn
ţuirea unor instincte subumane nu 
este nici unde prezentă în creaţia 
spiritului nostru. Să ne gîadirn cit 
aer şi cit rafinament e în „Miori
ţa“ şi î» balada lui Ciprian Po- 
rumbescu, în armonia splendidă a 
muzicii noastre. Aceste caractere 
trebuie să le punem în evidenţă 
prin instituţiile noastre de cultură.

~  Consideraţi firesc interesul 
instituţiilor de cultură numai 
faţă de activitatea închisă în 
edificiile proprii? N-ar fi opor
tune unele acţiuni de amploare, 
prin colaborarea diverşilor fac
tori de cultură şi educaţie, lin
gă monumentele istorice, pe 
şantiere ale muncii patriotice?

— Ar fi excepţional să mergem 
acolo, şi actori şi tineri şi muzi
cieni şi poeţi, şi să ne înălţăm su
fletele la făclia luminoasă a 
înaintaşilor, la vetrele patriotis
mului. Să facem la Şelimbăr o 
întîlnire cu tinerii, să chemăm or
ganizaţiile U.T.C. la întrecere pe 
un şantier de _ muncă patriotică, 
unde să se intoneze frumoasele 
noastre cîntece revoluţionare. Să 
pornim cu o tinereţe nouă în 
munca nobilă de educare a tinere
tului, în perspectiva responsabili
tăţii profunde faţă de viitorul 
României, înfăptuind astfel conţi
nutul documentelor de partid ela
borate recent, chemarea înaltă 
a preşedintelui ţării, Nicolae 
Ceauşescu.
i ION ITU
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SUEDIA. In capitala Suediei, Stockholm, circa 2 500 de tineri an de
monstrat în semn de solidaritate cu poporul vietnamez, exprimîndu-şi 
acordul cu planul de pace în şapte puncte, prezentat la Paris de că
tre reprezentanţii Guvernului Revoluţionar Provizoriu din Vietnamul de 
Sud. Demonstranţii, cu pancarte, cer retragerea trupelor americane 

din Indochina. In foto: aspect de la demonstraţia din Stockholm

Polonia Intîlnirea repre
zentanţilor tineretului

9

cu conducătorii de stat
Varşovia 21. — Corespondentul 

Agerpres, Iosif Dumitraşcu, transm i
te: Miercuri, la  Katowice a avut loc 
in tîln irea reprezentanţilor tineretu
lu i din întreaga Polonie cu tovarăşii 
Edward Gierek, Jozef Cyrankiewicz, 
P io tr Jaroszewicz şi a lţi conducători 
polonezi.

In cuvlntarea rostită cu acest pri
lej. prim ul secretar al C.C. al 
tP.M.U.P., Edw ard Gierek, a relevat 
obiectivele noi, de o deosebită im
portan ţă care stau în faţa  partidului, 
a  întregului popor în toate domenii
le de activitate. Vorbitorul a subli
n ia t că tineretului îi revine sarcina 
patrio tică de a prelua ştafeta ge
neraţiilo r de constructori ai socia
lismului, de luptători pentru inde
pendenţă şi libertate. El a subliniat 
Im portanţa creşterii potenţialului e- 
conomic, ştiinţific, tehnic şi cultural 
în procesul de în tă rire  a poziţiei 
in ternationale a  Poloniei. „Avem 
toate condiţiile externe şi interne 
în  vederea realizării acestui scop. 
S ín t necesare două lucruri: o po
litică justă şi o muncă continuă, 
bine organizată a întregului popor“, 
a  spus Edw ard Gierek.

Referindu-se, în  continuare, la 
sarcinile care stau  în faţa  ţării, vor
bitorul a  a ră ta t că este vorba în 
prim ul r în d  de înfăptuirea revolu
ţiei tehnice şi ştiinţifice. Trebuie să li
chidăm  cît m ai rapid, a spus el, 
orice m anifestări de înapoiere în 
economie, cultură şi ştiinţă. Acăasta 
im pune schim bări în  planificare, în 
organizarea vieţii economice şi so
ciale, cultivarea sentim entului de 
responsabilitate şi a  datoriei de a 
m unci pen tru  patrie, pentru  dezvol
ta rea  ei socialistă. P rim ul secretar 
a l C.G. a l P.M.U.P. a  relevat, apoi, 
necesitatea creşterii sim ţitoare a 
producţiei agricole, a construcţiilor 
de locuinţe şi elaborării unui pro

gram vast de dezvoltare a întregii 
economii naţionale pe o perioadă 
de 10 ani.

In continuare, el a  a ră ta t că 
„progresul în toate domeniile vieţii 
depinde în m are m ăsură de îm ple
tirea experienţei şi cunoştinţelor 
cadrelor m ai vechi cu dinamism ul 
şi curajul tinerilor. O expresie a 
interesului profund din partea 
partidului pentru situaţia tineretu
lui o constituie hotărîrea de a con
voca, în v iitorul nu prea îndepăr
tat, o plenară a Com itetului Cen
tra l consacrată problem elor tinerei 
generaţii. Acordăm o im portanţă 
deosebită dezvoltării conştiinţei po
litice şi unităţii ideologice a  tinere
tului, un ităţii scopurilor, -sarcinilor, 
obligaţiilor şi drepturilor organiza
ţiilor de tineret în opera de con
stru ire a socialismului de către în
tregul popor, a spus Edward Gierek.

Belgrad:

Lucrările Conferinţei mondiale 
privind P acea  Mondială prin Drept

Belgrajd 21. — Corespondentul A- 
gerpres, şGeorge Xonescu, transm ite: 
Capitala iugoslaviei găzduieşte, în- 
cepind d e  m iercuri, lucrările celei 
de-a V-a Conferinţe mondiale p ri
vind Pacea Mopdială prin Drept. 
In  sala de congrese a  hotelului 
„Iugoslavia“* * s-au reunit peste 2 000 
de delegaţi d in  aproape 80 de ţări, 
p rin tre  care şi o delegaţie din 
România.

La festiv itatea de deschidere a 
conferinţei au  lua t parte  personali
tă ţi politice iugoslave, şefi de m i
siuni diplomatice, a lţi m em bri ai 
corpului diplom atic acred ita ţi la  

‘Belgrad. In  num ele şefului statu lu i 
iugoslav, participanţii au fost salu
ta ţi de preşedintele Vecei Executive 
Federale, M itia Ribicici. P reşedin
tele Consiliului Asociaţiei Juriştilo r 
Iugoslavi, Jivoin Aleksioi, a  dait a- 
poi citire m esajului de salu t ad re
sa t conferinţei de preşedintele losip 
Broz Tito.

„Prezintă o deosebită im portanţă, 
se subliniază în m esaj, reun irea  u- 
nuî num ăr a tît de m are de em inenţi 
ju riş ti din în treaga lum e cu in ten
ţia  de a-şi aduce contribuţia la  pa
cea m ondială prin  drept. Lupta pen
tru  pace, se a ra tă  în continuare în 
mesaj, cere în prim ul rînd  lup ta 
pentru  dreptul fiecărui popor la 
independenţă şi libertate“. O pu ter
nică influenţă asupra dezvoltării 
progresiste şi asupra  rolului dreptu
lui, în special internaţional, au e- 
xercitat schim bările survenite în 
lum e după al doilea război m on
dial, ara tă  mesajul. In  C arta O.N.U. 
sín t conţinute principii de drep t de 
o im portanţă istorică. Aceste p rin 
cipii sín t elaborate astfel incit re
prezin tă o cucerire im portanta, un 
codex de norme priv ind com porta
rea  şi relaţiile în tre  state. Aceste 
principii, se subliniază în  mesaj, 
presupun colaborarea activă în tre 
state, indiferent de deosebirile în 
sistemele social-politice, neam estecul 
în treburile interne, soluţionarea 
problem elor litigioase pe cale paş
nică, interzicerea am eninţărilor şi a 
folosirii forţei în relaţiile in te rna
ţionale, respectarea independenţei, 
egalităţii în  drepturi, in tegrităţii te-

V e n e z u e l a  Noua lege a petrolului pri
mită cu satisfacţie de oamenii muncii

Caracas 21 (Agerpres). — Adopta
rea de către Senat a noii legi a 
petrolului a fost prim ită cu deose
bită satisfacţie de oamenii muncii 
din. Venezuela. Sindicatul muncito
rilor petrolişti a exprim at sprijinul 
său deplin pentru hotărîrea guver
nului de a trece în patrim oniul sta 
tului bunurile com paniilor petroliere 
străine la expirarea acordului de 
concesionare, acuzînd, totodată, a- 
ceste companii că sabotează pro
ducţia ţării. In tr-o  declaraţie publi
cată la Caracas se ara tă  că firm ele 
străine au închis, în ultim ele două 
săptăm îni, 400 de pu ţuri petroliere, 
ia r  producţia a două companii a  
fost dim inuată în  mod intenţionat 
cu peste o jum ătate m ilion de ba
rili pe zi.

P e de a ltă  parte, sindicatul m un
citorilor petrolişti din sta tu l Zulia 
a avertizat că va declanşa o grevă 
îm potriva firm elor străine, dacă hu 
vor renunţa la  această practică ce 
am eninţă cu licenţierea a peste 
2  000 de muncitori. Sindicatul a ce
ru t guvernului să intervină de u r
genţă pentru  a trage la  răspundere 
com paniile străine.

Un alt sindicat, cel al lucrători
lo r portuari, a  apreciat practica 
com paniilor drept o „acţiune de 
boicotare“ a noii legi a petrolului. 
S indicatul a cerut, de asemenea, 
guvernului să nu  se lase intim idat 
de aceste acţiuni şi să ia m ăsurile 
de rigoare.
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EVENIMENTUL PE SCURT
•  COMISIA PENTRU PROBLEMELE 
EXTERNE A CAMEREI REPREZEN
TANŢILOR a. încheiat dezbaterile pe 
marginea legii privind ajutorul mili
tar american pentru  străinătate. După 
cum transmit agenţiile de presă, la 
insistenţele Administraţiei, progra
mul de sprijinire a regimului saiqo- 
néz a fost extins la doi ani în loc 
de unul, cum fusese iniţial. Agenţia 
A.P. remarcă faptul că din cei 3,4 
m iliarde dolari alocaţi dé noua lege 
„cea m ai m are parte sínt prevăzuţi 
pentru sprijinirea regimului Thieu".

Proiectul de lege urmează să fie 
trimis Camerei Reprezentanţilor pen
tru dezbateri.

•  O ECLIPSĂ TOTALĂ DE LUNĂ 
va avea loc la 6  august, cu 24 de 
ore înainte ca nava spaţială ameri
cană „Apollo-15" să amerizeze în 
Oceanul Pacific. Oamenii de ştiinţă 
re le v ă . că eclipsa va fi vizibilă în 
seara aceleiaşi zile la Paris, precum 
şi într-o mare parte a. Pacificului. 
Acest fenomen va putea fi observat 
cel mai bine de cei trei astronaut: 
americani, care în acel moment se 
vor afla în drum spre Pămînt. De 
altfel, conform programului, astro
naut» americani vor face o serie de 
observaţii, precum şi fotografii asu
pra eclipsei.

•  LORDUL CARRINGTON, ministrul
apărării al Marii Britanii, care a so
sit luni în Malta pentru a purta con
vorbiri cu primul ministru Dom Min- 
toff, privitor la situaţia trupelor en
gleze dislocate în  insulă, a plecat 
subit miercuri spie Londra, a anun
ţat înaltul comisar britanic în Malta. 
Potrivit agenţiilor de presă, ultima 
întrevedere dintre lordul Carrington 
si premierul Mintoff s-a desfăşurat 
într-o atmosferă încordată. Cererea 
părţii malteze de sporire a sumei 
plătite de Anglia drept chirie pentru 
baza sa militară din această insulă 
s-a lovit de reticenţa negociatorilor 
britanici.

•  LA MOSCOVA S-A DESCHIS 
MARŢI O EXPOZIŢIE A INDUS
TRIEI DE AUTOMOBILE JAPONEZE,
organizată de firma „Nichimen". A- 
ceasta este cea mai mare din seria 
de 11 expoziţii specializate pe care 
Japonia le organizează anul acesta 
în U.R.S.S.

După cum a anunţat la deschide
rea expoziţiei E. Pitovranov. vice
preşedinte al Camerei Unionale de 
Comerţ a U.R.S.S., Japonia se si
tuează pe primul loc în comerţul 
U.R.S.S. cu statele capitaliste. Noul 
acord comercial, parafat recent intre 
cele două ţări, prevede ca, în 1975 
schimburile sovieto-japoneze să a- 
lingă cifra record de un miliard de 
ruble.

•  CURTEA CONSTITUŢIONALA A 
TURCIEI a  interzis m arţi P artidu l 
Muncitoresc din Turcia.

•  POPULAŢIA GLOBULUI VA NU
MĂRĂ ÎN ANUL 2005 ŞAPTE MI
LIARDE DE PERSOANE — se arată 
într-un comunicat publicat la Londra 
de Asociaţia pentru „Planning Fa
milial". Potrivit comunicatului, popu
laţia globului creşte anual cu 2  la 
sută. Creşterea demografică anuală 
este de 2,9 ia sută în America La- 
tipă, 2,5 la sută în Africa, 2,1 la 
sută în Asia şi 1 la sută îh Europa.

Aceeaşi statistică menţionează că 
55 la- sută din locuitorii Terrei au 
sub 25 de ani, acest procent fiind 
depăşit în ţările aflate în curs de 
dezvoltare.

•  ZIARUL „CRONISTA COMER
CIAL" reievă că datoria externă a 
Argentinei se ridică în prezent la 
aproximativ 5 miliarde de dolari, cu 
20 la sută mai mare decit în 1969. 
Numai în anul în curs. Argentina 
trebuie să achite datorii în valoare 
de 1,562 miliarde dolari, sumă egală 
cu valoarea întregului export pe un 
an al ţării,

•  INCENDIUL CARE A IZBUCNIT
în urmă cu trei zile pe litoralul su
dic al Corsicii continuă să provoace 
pagube însemnate. Focul este în tre
ţinut de mistralul care atinge adesea 
viteza de peste 120  kilometri pe oră. 
în împrejurimile oraşului Porto Vec
chio, 1 500 de hectare de pădure au 
fost complet distruse. Numeroase lo
calităţi din zona respectivă au fost 
afectate de sinistru.

•  PESTE 50 LA SUTA DIN CA
DRELE TEHNICE CU ÎNALTA CALI
FICARE, concediate în luna martie 
a. c. în urma închiderii unor ateliere 
ale firmei „Rolls-Royce", se află în 
că fără lucru — se arată într-un son
daj publicat de Asociaţia lucrători- 
lor britanici din domeniul ştiinţei şi 
tehnicii.

Nici în  ce priveşte angajarea ab
solvenţilor universităţilor londoneze 
situaţia nu este mai bună. Potrivit 
relatărilor revistei „Economist", multi 
absolvenţi ai cunoscutelor universi
tăţi Oxford şi Cambridge trec în 
prezent printr-un moment de mari 
dezamăgiri, întrucît, aproximativ 10  
la sută d in tre ei nu-şi pot găsi an 
gajamente de muncă ferme.

•  PROCESUL ÎN „AFACEREA MA-
«

TESA", care a tinut în ultimii doi 
ani capul de afiş al scenei politico- 
financiare spaniole, se apropie de 
sfîrşit. Împotriva principalului acu
zat, Juan Villa Reyes, patronul so
cietăţii „Matesa", procurorul a cerut 
1 287 de ani închisoare şi o amendă 
de 8  500 000 000 pesetas.

Procurorul a reţinut împotriva lui 
Juan Villa Reyes 4Í7 cazuri de fals: 
Cît priveşte pe foştii m iniştri impli
caţi în acest scandal, procurorul i-a 
acuzat de neglijenţă în exercitarea 
funcţiunilor lor, cerînd condamnarea 
lor la diferite amenzi

ri tona le  a  tu tu ro r ţă rilo r şi a drep
tu lu i fiecărui popor de a-şi stabili 
singur dezvoltarea internă, căile 
proprii de dezvoltare.

In  continuarea şedinţei inaugura
le, au  rostit cuvîntări Edvard Ham- 
bro, preşedintele A dunării Generale 
a  O.N.U., Earl W arren, fost pre
şedinte a l Curţii Suprem e a  S.U.A., 
Terje Woîd, preşedintele Federaţiei 
M ondiale a  Judecătorilor.

In  cuvîntul său, preşedintele Cen
trului „Pacea Mondială prin Drept", 
Charles Rhyne, a prezentat princi
palele obiective a le  actualei confe
rinţe, evocînd totodată rezultatele 
concrete a le  sesiunilor precedente. 
P e  agenda de lucru, aprobată de 
participanţi, figurează dezbaterea 
unor teme de larg  interes pentru 
dezvoltarea cooperării paşnice şi în
ţelegerii internaţionale, cum sínt: 
consolidarea Organizaţiei N aţiunilor 
U nite şi a  fd rurSor sale juridice; 
dreptul şi dezvoltarea naţiunii; 
d reptul şi protecţia m ediului încon
ju ră to r; explorarea şi valorificarea 
resurselor fundului oceanelor; drep
tu l şi transporturile internaţionale; 
d reptul şi tehnologia compu terilor.

După şedinţa de m iercuri dimi
neaţă, a început dezbaterea temelor 
program ate în  comisii.

Lucrările conferinţei vor dura 
cinci zile.
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S itu a ţ ia  
d in  S u dan

Khartum 21 (Agerpres). — Has- 
hem  El Atta, conducătorul recentei 
lOVMrî dl* s ta t did Stidari şi nőül 
şef al forţelor arm ate, a  făcut o de
claraţie la  K hartum , în care a  dat 
unele am ănunte în legătură cu des
făşurarea acţiunilor de preluare a 
puterii de către node autorităţi su 
daneze. „Organizaţia ofiţerilor li
beri — a a ră ta t Hashem El Atta, 
— a  preluat puterea la  19 iulie, ora 
16,00, fără  să întâmpine vreo rezis
tenţă. Acţiunea s-a desfăşurat în 
decurs de num ai 45 de minute. 
Toate punctele nevralgice au  fost 
ocupate. Cinci m em bri al fostului 
Consiliu al Com andam entului Revo
luţiei, care se aflau în ţară, au fost 
arestaţi. De asemenea, to ţi ceilalţi 
m iniştri au fost puşi sub stare de 
arest- la domiciliu“.

Khartum 21 (Agerpres). — Legă
tu rile  telefonice ale Sudanului, în
trerup te  după lovitura de sta t care 
a  avut loc luni seara, au fost resta
bilite m iercuri —- anunţă surse ofi
ciale din K hartum . Totodată, aero
porturile internaţionale au fost a- 
iiunţate că avioanele pot survola 
spaţiul aerian a l Sudanului, fără a 
prim i însă, deocamdată, permisiunea 
de a ateriza la  Khartum .

Scrisoarea lui A. Gromîko 
adresată lui U Thant

Moscova 21 (Agerpres). — într-o 
scrisoare trimisă lui U Thant, secre- 
terul general al O.N.U., şi dată pu
blicităţii de agenţia TASS la 20 iu
lie, ministrul de externe al U.R.S.S., 
Andrei Gromîko, a răspuns la între
bările adresate de secretarul general 
al O.N.U. tuturor statelor membre 
ale organizaţiei, în vederea întoc
mirii raportului pe care el urmează 
să-l prezinte celei de-a 26-a sesiuni 
a Adunări^ Generale în legătură cu 
măsurile adoptate în scopul îndepli
nirii prevederilor Declaraţiei celei 
de-a 25-a sesiuni în problema întă
ririi securităţii internationale.

Guvernul sovietic — se spune în 
scrisoare — consideră Organizaţia 
Naţiunilor Unite drept un instrument 
important al păcii şi securităţii inter
naţionale, care a adus o anumită 
contribuţie la cauza menţinerii păcii, 
la înfăptuirea telurilor şi principiilor 
Cartei sale. în acelaşi timp, această 
organizaţie nu uzează, deocamdată, 
de toate posibilităţile sale în lupta 
pentru pace şi consolidarea secu
rităţii internationale. Uniunea Sovie
tică doreşte să constate că Organi
zaţia Naţiunilor Unite este un organ 
eficient şi autoritar, care îşi în
dreaptă eforturile spre îndeplinirea 
obiectivului principal pentru care a 
fost creată.

Guvernul sovietic — continuă 
scrisoarea — consideră că rezolva
rea cu succes a sarcinilor O.N.U. în 
domeniile economic, social şi în alte 
sectoare depinde nemijlocit de mo
dul soluţionării sarcinii centrale a 
organizaţiei: sprijinirea păcii şi secu
rităţii internationale, preîntîmpinarea 
şi înlăturarea primejdiei la adresa 
păcii şi curmarea acţiunilor agre
sive.

Guvernul sovietic a po rn it tocmai 
de la faptul că menţinerea păcii şi 
securităţii internaţionale şi adoptarea 
unor măsuri eficiente în acest scop 
reprezintă sarcina cea mai impor
tantă a Organizaţiei Naţiunilor 
Unite.

în scrisoare sínt expuse orientarea 
generală a politicii externe a guver
nului sovietic, cît şi acţiunile sale 
concrete pentru obţinerea înfăptuirii 
în practică a tuturor prevederilor 
declaraţiei adoptate la cea de-a 25-a 
sesiune a O.N.U. cu privire la întă
rirea securităţii îSternationale.

Pe primul loc în lupta pentru 
pace — se spune în scrisoare — 
se situează sarcina lichidării actuale
lor focare de război din Indochina şi 
Orientul Apropiat, preîntîmpinarea 
apariţiei unor .noi focare de război, 
fără aceasta fiind imposibilă norma
lizarea situaţiei internationale. Gu
vernul sovietic este convins că fo
carele de război din Indochina şi 
Orientul Apropiat pot şi trebuie să 
fie lichidate printr-o reglementare 
care să tină seama întru totul de 
drepturile legitime ale statelor.

Guvernul sovietic — arată Andrei 
Gromîko — se pronunţă cu hotărîre 
pentru încetarea agresiunii imperia
liste împotriva popoarelor Indochi- 
nei. O bază constructivă pentru so
luţionarea problemei Indochinei o 
reprezintă cunoscutele propuneri pre
zentate de guvernul R.D. Vietnam, 
de Guvernul Revoluţionar Provizoriu 
al Republicii Vietnamului de Sud, 
de Frontul Naţional Unit al Cambod- 
giei, de Frontul Patriotic din Laos.

Ca membru permanent al Consiliu
lui de Securitate, căruia îi este adre
sată chemarea conţinută în declara
ţia privind activizarea eforturilor în 
scopul înfăptuirii răspunderii princi
pale a Consiliului în sprijinirea păcii 
şi securităţii internationale, Uniunea 
Sovietică se pronunţă pentru o re 
glementare politică în Orientul Apro
piat, pe baza îndeplinirii rezoluţiei 
din 22 noiembrie 1967 în toate păr
ţile şi prevederile sale. Guvernul so
vietic este gata sa participe, îm
preună cu celelalte state membre 
permanente ale Consiliului de Secu
ritate, la crearea garanţiilor interna
tionale pentru reglementarea politică 
în Orientul Apropiat, arată scrisoarea.

Pentru menţinerea şi consolidarea 
păcii este necesar să se dea o ri
postă fermă şi imediată oricăror acte

41 de ani de la crearea 
P.C. din Columbia

Bogota 21 (Agerpres). — Lulnd 
cuvîntul la  şedinţa solemnă consa
crată  sărbătoririi a  41 de ani de la  
crearea Partidului Comunist din Co
lum bia, Gilberto Vieira, secretarul 
general a l C.C., a a ră ta t că, încă de 
la  crearea sa, P artidu l Comunist s-a 
afla t în  prim ele rînduri ale luptei 
m uncitorilor columbieni îm potriva 
dom inaţiei imperialiste, pentru in
dependenţă naţională. în  etapa ac
tuală, a spus el, această luptă se 
desfăşoară sub lozinca: „Pentru na
ţionalizarea neîntîrziată a în treprin
derilor din industria petrolieră“.

A rătînd că, în prezent, muncitorii,

ţăranii şi studenţii columbieni în
cep să participe la această luptă ca 
o forţă unită, Vieira a menţionat 
.posibilitatea creării unui front unit 
al forţelor progresiste.

In continuare, secretarul general 
a exprimat, în numele tuturor co
muniştilor columbieni, solidaritatea 
de luptă cu Cuba socialistă şi a re
levat succesele dobîndite de poporul 
vietnamez în lupta sa dreaptă pen
tru independenţă şi suveranitate.

de agresiune şi samavolnicie interna
ţională. Guvernul sovietic consideră 
că în acest scop trebuie să se folo
sească într-o măsură deplină şi po
sibilităţile Organizaţiei Naţiunilor 
Unite. Guvernul sovietic se pronunţă 
consecvent pentru sporirea eficienţei
O.N.U. în menţinerea păcii şi secu
rităţii internationale, pe baza res
pectării riguroase a principiilor şi 
telurilor Cartei sale şi a declaraţiei 
cu privire la întărirea securităţii in
ternaţionale. O.N.U. poate şi trebuie 
să facă considerabil mai mult pen
tru  pacea pe pămînt. Pentru creşte
rea eficacităţii şi autorităţii O.N.U* 
o mare importanţă ar avea-o asigu
rarea universalităţii reale a organi
zaţiei. La aceasta ar contribui re 
stabilirea drepturilor legitime ale 
R.P. Chineze în O.N.U. şi izgonirea 
din organizaţia mondială a ciahkaişiş- 
tilor. Trebuie să se rezolve politic 
neîntîrziat problema admiterii în
O.N.U, a Republicii Democrate Ger
mane şi a R.F. a Germaniei. Este 
timpul să se pună capăt practicii 
discriminatorii în O.N.U. fată de 
R.P.D. Coreeană. O.N.U. are obliga
ţia să pună capăt intervenţiei ile
gale în treburile interne ale poporu
lui coreean, să rezolve neîntîrziat 
problema retragerii trupelor omeri- 
cane şi a celorlalte trupe străine 
care ocupă, sub steagul O.N.U., Co
reea de sud — se spune în scrisoare.

Guvernul sovietic militează pentru 
ca renunţarea la folosirea forţei şi 
Ia ameninţarea cu folosirea ei în re
zolvarea problemelor litigioase să 
devină o lege obligatorie a vieţii 
internaţionale. Ca măsură practică 
pentru traducerea în viată a princi
piului nerecurgerii la forţă, confir
mat în declaraţie, U.R.S.S. consideră 
oportun ca ţările care împărtăşesc 
acest mod de abordare a problemei 
să încheie tratate  bilaterale sau re
gionale. Uniunea Sovietică este gata 
să încheie cu oricare stat sau grup 
de state un asemenea tratat, care să 
confirme şi să dezvolte prevederile 
corespunzătoare ale Cartei O.N.U.

Istoria ultimelor decenii demon
strează convingător că unul dintre 
cei mai importanţi factori ai men
ţinerii păcii este asigurarea secu
rităţii colective în Europa. Promo- 
vînd linia recunoaşterii definitive a 
schimbărilor teritoriale din Europa 
ca urmare a celui de-al doilea răz
boi mondial, U.R.S.S. porneşte de la 
interesele tuturor statelor, tuturor 
popoarelor.

Convocarea şi succesul conferinţei 
qeneral-europene ar constitui o coti
tură radicala spre destindere şi pace 
pe acest continent. Uniunea Sovie
tică, răspunzînd chemării declaraţiei

adoptate de sesiunea O.N.U. în 1970, 
a reafirmat că este dispusă să ac
cepte desfiinţarea concomitentă a 
Tratatului de la Varşovia şi a 
N.A.T.O., sau, ca prim-pas, lichida
rea organizaţiilor lor militare, men
ţionează Andrei Gromîko.

Se înţelege că întărirea securităţii 
internaţionale este de neconceput 
fără frînarea şi limitarea cursei 
înarmărilor, fără sistarea ei. Guvernul 
sovietic sprijină apelul din declara
ţie adresat tuturor statelor, îndeo
sebi statelor care posedă arma nu
cleară, de a întreprinde eforturi 
grabnice şi coordonate în  domeniul 
frînării, limitării şi încetării com
plete a cursei înarmărilor. în acest 
sens, U.R.S.S. a prezentat un pro
gram care include dezarmarea nu
cleară a statelor ce posedă această 
armă, dezarmarea generală şi totală, 
reducerea forţelor armate şi a înar
mărilor în regiunile în care o con
fruntare militară este deosebit de 
periculoasă, în  primul rînd în Europa 
centrală, reducerea cheltuielilor mi
litare, în primul rînd de către sta
tele mari, precum şi alte măsuri.

Uniunea Sovietică, relevă scrisoa
rea, militează pentru traducerea 
grabnică şi deplină în  viaţă a ho- 
tărîrilor O.N.U. privind lichidarea 
colonialismului, condamnarea şi boi
cotarea generală a  rasismului şî 
apartheidului.

Sprijinind chemarea declaraţiei la 
întărirea securităţii internationale şi 
dezvoltarea colaborării. Uniunea So
vietică este gata ca, împreună cu 
alte state interesate, să participe la 
rezolvarea unei serii de probleme 
actuale specifice, cum ar fi cele le
gate de ocrotirea mediului natural, 
valorificarea diferitelor resurse na
turale, combaterea maladiilor, studie
rea Cosmosului etc. Problemele în
tăririi păcii şi securităţii internatio
nale trebuie, însă, să constituie pilo
nul principal al activităţii O.N.U. —• 
subliniază scrisoarea. Ar fi nejust ca 
problemele colaborării internationale 
în domeniul economic sau social, 
oricît de importante, să împingă pe 
planul al doilea principalele pro
bleme politice din activitatea orga
nizaţiei. Guvernul sovietic se pro
nunţă cu hotărîre împotriva „depoli- 
tizării" O.N.U.

Guvernul sovietic cere ca proble
ma modului în care este înfăptuită 
declaraţia cu privire la  întărirea 
securităţii internaţionale să fie exa
minată la cea de-a 26-a sesiune a 
Adunării Generale, pentru ca sta
tele membre ale O.N.U. să poată că
dea de acord asupra măsurilor prac
tice în acest domeniu — se arată în 
încheierea scrisorii.
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,,L’UNITA“ ITALIA:
In  în treaga Italie s-a desfăşu

ra t recent un  val de greve ale 
m uncitorilor agricoli, care cer 
organelor guvernam entale să re 
vizuiască acordul naţional şi 
contractele. De rezultatu l acestei 
bătălii depinde soarta a peste 1,5  
m ilioane de m uncitori zilieri şi 
m uncitori agricoli din regiunile 
din sudul, centrul şi nordul ţării.

In sp rijinu l acestor cereri au  
declarat o grevă de 72 de ore 
zilierii din Foggia, Taranto şi 
Brindisi. îm preună cu ei au în 
cetat: lucrul, dijm aşii şi arendaşii, 
oare au  cerut anu larea acordu
rilo r m edievale şi transform area 
lor în contracte de angajare. în  
felul acesta, actuala bătălie s-a 
dezlănţuit în  Apuglia — una din 
zonele-în cane m unca zilieră este 
cea mai răspîndită. In  lupta lor, 
oam enii muncii, din această re 
giune n-au fost singuri. îm preu
n ă  cu ei au  declarat grevă zi
lierii şi dijm aşii din Umbria, 
Campania, Veneţia şi Emilia, 
unde conflictul a  avu t un carac
te r  deosebit de serios, întrucît 
patronii au refuzat chiar să dis
cute revendicările greviştilor.

P articu larita tea acestei mişcări, 
care a  cuprins practic întreaga 
ţărănim e, constă în faptul că ea 
s-a desfăşurat sim ultan în  în
treaga ţară. Acţiunea comună a 
m uncitorilor zilieri, aijO aşilor şi 
arendaşilor a  lua t caracterul u- 
nei im portante initiative politice 
naţionale.

„MORNING STAR“ — 
MAREA BRITANIE

Oamenii muncii din Anglia 
urm ăresc cu atenţie desfăşura
rea  grevei m uncitorilor compa
niei „Richard Johnson and Ne- 
few  W ire“ din Manchester, dare 
durează de peste şase săptăm îni. 
De rem arcat este că în această 
grevă îşi găsesc reflectarea pro
blemele im portante ale unităţii 
sindicale. La grevă participă 
constructori de maşini, electri
cieni, m uncitori constructori, îâ- 
minorişti, ingineri, m uncitori din 
transporturi şi m uncitori necali
ficaţi. M ajoritatea sindicatelor 
din care fac parte  greviştii au 
declarat oficială această grevă.

în  aceste zile are loc greva 
a  20 0  de m uncitori de la  uzina 
„Averly H ardall“ din Havant, 
care fabrică pompe pentru sta
ţiile  de benzină. Cauza: conce
dierea ilegală de către adm inis
tra ţie  a m uncitorului John Hod- 
kins. Reprezentanţi a i sindicatu
lu i au declarat că adevărata 
cauză a concedierii este partici
parea  activă a  lu i Hodkins la 
lu p ta  sindicală.

„VIE OUVRIERE“ — FRANŢA
După o grevă care a  durat 

nouă luni; declarată în vederea 
satisfacerii unor revendicări cu 
caracter social şi economic, do
cherii şi muncitorii portuari din 
F ran ţa  au  obţinut recunoaşterea 
cererilor lo r de către  cercurile 
patronale. Acestea au fost ne
voite să accepte m enţinerea în 
vigoare a  legii care stabileşte 
sta tu tu l docherilor.

GUINEEA. Conakry, ' capitala 
Guineei, se află pe o mică pe
ninsulă, scăldată de apele Atlan
ticului şi mîngiiată de briza tro
picală. Ea este rezultatul uniuuii 
între o insulă şi o mică peninsu
lă; vechea parte a insulei mă
soară un km. îăţinie şi trei lun
gime, Capitala Guineei este în
conjurată de terenuri cu zăcă
minte de tier şi bauxită.

In foto: vedere din Conakry
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